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laikraštis lietuviams
leidžiamas nuo 1909 metų

50 tūkstančių Lietuvos žmonių dalyvavo Baltarusijos pilietinio judėjimo palaikymo ak-
cijoje. Jos metu dalyviai išsirikiavo nuo Vilniaus iki Baltarusijos sienos ir susikabi-
nę rankomis sudarė 32 kilometrų ilgio gyvąją grandinę.                          – 6 psl.

„Laisvės
negali
savintis
niekas”

Irmanto Gelūno nuotr.

Baltijos kelio paminėjimas Lemonte – ypatingas
Lemonte, prie Pasaulio lietuvių centro vykęs Baltijos kelio minėjimas šiais metais buvo
ypatingas – jame dalyvavo ir Baltarusijos bei Ukrainos atstovai. O po pietų vykusio vir-
tualaus koncerto metu vienybės tiltas sujungė Šiaurės ir Pietų Amerikos lietuvių ben-
druomenių narius su tėvynainiais Lietuvoje.  – 3 psl.



riuomenę, perrengtą civiliais rūbais. Matyt, šis iš-
protėjęs žmogysta Baltijos kelio tęsinio Vilnius-
Medininkai dalyvius, remiančius taikų baltarusių
pasipriešinimą, palaikė (ar apsimetė) NATO ka-
riais ir šalyje paskelbė kovinę parengtį. Kreipda-
masis į kareivius prašė apginti šalį nuo „spalvotosios
revoliucijos”, o pats į savo rezidenciją sekmadienį at-
vyko malūnsparniu, vilkėdamas neperšaunamą lie-
menę ir rankose laikydamas automatą, tik kažkodėl
be šovinių dėklo (pavojingas maskaradas). Prie va-
karinės sienos, Gardine, sutraukta kariuomenė su
tankais ir vyksta manevrai. Kodėl Gardine? Ogi to-
dėl, kad ten jo administracija pasidavė protestuoto-
jams: paleido visus politinius kalinius ir leido per vie-
tinę televiziją kalbėti visiems – ir Lukašenkos rė-
mėjams, ir jo priešininkams. Po to iškart buvo pa-
keistas Gardino gubernatorius.

Tik melas, brutali jėga, kankinimai, apie kuriuos
liudija nukentėjusieji, bei bauginimai palaiko pa-
skutinįjį Europos diktatorių Lukašenką. Jis primi-
tyviai kuria pavojingą situaciją aplink Baltarusiją.
Neva Baltarusija Vakarų „bukinama” dėl to, kad jie
ruošiasi pulti Rusiją, o Baltarusija stovi skersai ke-
lio. Susitikime su jėgos struktūros darbuotojais jis
aiškina, jog Koordinacinė taryba nori užgrobti val-
džią (iš tiesų tai tėra tik visuomeninė organizacija,
kuri nori surengti demokratinius rinkimus) ir var-
dija neva tų niekšų iš opozicijos tariamus siekius:
„Jie nori uždaryti sieną su Rusija ir atidaryti sieną
su Vakarais! (mat iš tiesų baltarusiai myli Rusiją –
A. V. Š.) Jie nori užgniaužti rusų kalbą ir nuo 2024
m. visose mokyklose pereiti prie mokymo baltaru-
sių kalba (mat didžioji dalis baltarusių Lukašenkos
dėka yra rusakalbiai – A.V. Š.) Paėmę valdžią jie pa-
reiškė norą įstoti į NATO ir Europos Sąjungą”.
Visa tai yra išgalvota, tikrų tikriausias melas, nes
Koordinacinė taryba neturi jokių planų. Jie tų pla-
nų nekuria specialiai, nes buriasi vieninteliam
tikslui – surengti demokratinius rinkimus. Proku-
ratūra dėl tų išgalvotų kaltinimų Koordinacinei ta-
rybai jau kurpia baudžiamąją bylą. 

O iškalbos sugebėjimų, kaip koks Mussolini ar
Hitleris, Lukašenka tikrai turi. Nors jo pateikiami
faktai yra primityvūs ir melagingi, bet jie išsakomi
su tokiu įsitikinimu ir taip įtaigiai, kad paprastam
žmogui daro įspūdį, – o gal tikrai? Jis įspūdį, žino-
ma, daro ir paklusniam karjeristui, kuris diktatoriui
nori būti geras, nes bijo prarasti geriau už kitų ap-
mokamą vietą.

Komunizmo grimasos

Vienas anoniminis delfi.lt komentatorius rašo:
„Tai, ką patiria baltarusiai, yra ne kas kita, kaip vis
dar nesunaikinto komunizmo grimasos”. Nuo melo
ir prievartos, tebegaliojančios Baltarusijoje iš so-
vietinių laikų, šiurpsta oda. Apie tai sunku rašyti...
Suimti protestuotojai kankinami, iš jų tyčiojamasi,
yra vyrų ir moterų prievartavimo buteliais ir laz-
domis atvejų... Mums tai baisi praeitis, o baltaru-
siams tokia šiandiena. Protestuotojų organizatorius
siekiama sukompromituoti, juos paverčiant Rusijos
statytiniais (šalia to šis veidmainis Rusijos prašo pa-
galbos dorotis su protestuotojais) ar Vakarų agentais.

Štai pats Lukašenka, kalbėdamas
nestreikuojančioje įmonėje, bando
diskredituoti protestuotojų simbo-
lį – Sviatlaną Cichanouskają: „Ji at-
bėgo pas mane verkdama ir ėmė pra-
šyti, kad aš ją palydėčiau pas vaikus.
Ir aš ją palydėjau. Aš ją išgelbėjau,
nes ji buvo palikta išdegintoje že-
mėje”. Pati Cichanouskaja, esanti
Lietuvoje ir toliau kviečianti savo tė-
vynainius nepasiduoti, dar viešai

nekalba, kas atsitiko po to, kai ji kitą dieną po rin-
kimų nuėjo į centrinį rinkimų štabą pareikšti pro-
testo ir 7 valandas niekas apie ją žinių neturėjo. Po
to buvo išplatintas jos skaitomas tekstas, kad ji neva
traukiasi, kad ji neva silpna moteriškė ir prisi-
ėmusi naštą ne pagal savo jėgas, kad jai rūpi tik vai-
kai. Visas laisvasis pasaulis suprato, kad Cicha-
nouskaja buvo paimta įkaitu ir priversta perskaityti
KGB paruoštą tekstą bauginant vyru, kuris yra ka-
lėjime, ir vaikais, kuriuos ji buvo paslėpusi Lietuvoje.
Žurnalistai iš aplinkos, kurioje buvo padarytas įra-
šas, atsekė, kad tai rinkimų komisijos pirmininkės
kabinetas. O pati Sviatlana Lietuvos užsienio reikalų
ministrui prasitarė, kad ten ją pasitiko trys vyrai be
skiriamųjų ženklų, kurie greičiausiai buvo KGB dar-
buotojai (trys vyrai šmėkščiojo ir vyriausiojo gy-
dytojo kabinete Omske, Rusijoje, kur buvo atgabentas
prieš keletą dienų apnuodytas Rusijos opozicijos va-
das Aleksejus Navalnas, kai jo žmona norėjo prasi-
veržti pas jį į palatą. Viską Rusijoje ir Baltarusijoje
tebetvarko KGB). 

Patinė situacija

Baltarusijoje situacija, bent iki šio sekmadienio,
nebuvo pasistūmėjusi į priekį. Nė vienas protes-
tuotojų reikalavimas nebuvo įvykdytas. Skirtumas
tik tas, kad prieš protestuotojus vietoj policijos į gat-
ves buvo pasiųsta kariuomenė. Nors šį sekmadienį
visoje Baltarusijoje vėl buvo išėję į gatves, kaip tei-
gia NEXTA, 250 tūkst., bet natūraliai kyla klausimas
– ar ilgai žmonėms užteks kantrybės tik buriuotis ir
šaukti „gėda, išeik”... Koordinacinė taryba greitai
gali būti sunaikinta, paskelbus ją už įstatymo ribų.
Opozicijos kandidatai į prezidentus toliau laikomi
suimti arba yra užsienyje. Visi, kas tik iškiša galvą
virš minios, areštuojami. Minia neturi vado. O Lu-
kašenka pareiškė nepasitrauks net ir negyvas bū-
damas. Psichiatrai sako, kad jis dėl savo kailio sau-
gumo gali net „padegti Baltarusiją”. Juk jo rankose
yra ir atominė elektrinė.

Protestams praktiškai vadovauja NEXTA – 22
metų baltarusio Stepan Putilo (tikroji pavardė – Ste-
pan Svetlov, o NEXTA baltarusiškai reiškia „kaž-
kas”), pasitraukusio į Lenkiją, vedamas internetinis
kanalas. Būtent NEXTA jau antrą sekmadienį į gat-
ves išvedė šimtus tūkstančių taikių protestuotojų.

O kas toliau?
Lietuvą išgelbėjo stebuklas. Jo reikia ir broliams

gudams, Lietuvos Didžiosios Kunigaikštystės ben-
drapiliečiams. Ir tas stebuklas galėtų būti, pvz., da-
lies kariuomenės ar policijos perėjimas į raudonai
baltųjų pusę.

Kadangi� baltarusių� opozicija� infor-
macijos�kanalų�turi�užsienyje,�tikros
žinios�iš�kaimynų�pasiekia�ir�mus�Lie-

tuvoje.�Štai�taip�į�mano�telefoną�„YouTu-
be”�kanalu�kas�naktį�ateina�reportažai�ir
komentarai�apie�tai,�kas�dedasi�Baltaru-
sijoje.�Pateikiami�ir�Lukašenkos�televizijų
reportažai,�ir�opozicionierių�informacija.�

Grikinė gerovė

Viename Baltarusijos valstybinės televizijos
reportaže Vakarų pasaulio nepripažintas prezi-
dentas Aliaksandras Lukašenka nuvažiavo į žemės
ūkio produktų perdirbimo įmonę ir susirūpinusiu
veidu prieš TV kameras paklausė žemės ūkio mi-
nistro, kaip vyksta derliaus nuėmimas: „Mes paža-
dėjome savo žmones aprūpinti grikiais. Taigi kokia
situacija?” Ministras prie iš anksto paruošto sten-
do, ant kurio buvo išraitytos kreivės ir skaičiai, laz-
dele vedžiodamas po juos pranešė: „Mes įvykdėme
ir viršijome įsipareigojimus. Pernai grikių buvo su-
naudota 20 tūkst. tonų, o šiemet prikūlėme 32 tūkst.
tonų, taigi dar liks pardavimui užsienyje. O mūsų
grikiai labai geri – gali konkuruoti su Rusijos gri-
kiais”. 

Varge tu mano – dar prieškario Lietuvoje grikiai
buvo laikomi vargšų duona, ir tai ne visur, o tik Dzū-
kijos smėlynuose. Pas mus Šiaurės Lietuvoje jų nie-
kas net neaugino, nes čia augo brangesnės kultūros.
O šiandien, praėjus beveik šimtui metų, dvasios uba-
gas kaimynų prezidentas išdidžiai įvertino: „Tai la-
bai gerai, vadinasi, mes įvykdėme savo įsipareigo-
jimus žmonėms”. 

Prisimena prieškario laikų kairiojo žurnalisto
Justo Paleckio (po karo – sovietinės Lietuvos Aukš-
čiausiosios Tarybos pirmininko) kelionės po Rusi-
ją įspūdžiai, skelbti tuometinėje Lietuvos spaudoje.
Važiuodamas namo traukiniu kažkurioje Rusijos
provincijos stotelėje įlipusio ruso jis buvo pa-
klaustas: „A kak u vas v Litve naščiot žirov?” (O kaip
pas jus Lietuvoje su riebalais?) Mat riebalai sovie-
tinės imperijos žmonėms buvo nepasiekiamos ge-
rovės rodiklis. Šiandien, po beveik šimtmečio, pa-
dėtis Baltarusijoje, pasirodo, nepasikeitusi. Jeigu
prezidentas važiuoja ne į kolūkio fermą, kur augi-
nama mėsa ar melžiamas pienas, o į grūdų malyk-
lą ir teiraujasi apie varganus grikelius, reiškia, kad
tik tuo jis ir tegali savo tautiečius pamaitinti. Ne be
reikalo Vilniaus gatvės ir parduotuvės užplūdusios
baltarusių ir jų mašinų. Žinoma, tų, kurie finan-
siškai pajėgesni ir gali sau leisti kelionę į užsienį.
O paprastas žmogelis tebegyvena grikinėje gerovė-
je. 

Tokiais pažadais diktatorius maitina savo au-
ditoriją netgi šiuo ypatingu metu, kai didelė dalis
tautos yra sukilusi ir reikalauja geresnio gyvenimo
bei laisvės. Mėsos jis negali pasiūlyti. Ir nesiūlo –
nors tuo atžvilgiu yra sąžiningas. O juo dar tikintys
žmonės net nežino, kad gali būti kitaip. Jis jau tris
kartus buvo suvežęs valstybinių įstaigų darbuoto-
jus į savo palaikymo mitingus. Juose žmoneliai – me-
diniais veidais, kaip kažkada mes prieš 30 metų – be
jokios emocijos jo klauso. Jie tiesiog pakantūs ir pa-
klusnūs. Kai Lukašenka jų paklausė, ko jie labiau-
siai norėtų, jie šaukė: taikos! Kad tik būtų ramu. Vie-
na bobulė taip ir pasakė oficialiosios valstybinės te-
levizijos žurnalistui: „Aš gal asmeniškai ir turiu ko-
kių nors nepasitenkinimų, bet užgniaužiu juos,
nes mano šaliai gresia pavojus, ir balsuoju už Batj-
ką, savo prezidentą”.

Lukašenka gąsdina savo žmones išgalvotu pa-
vojumi iš Vakarų, kad išgelbėtų savo sėdynę. Jis
sako, kad NATO prie vakarinės sienos traukia ka-
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Sekmadienį,�rugpjūčio�23�dieną,�Čikagos�lietuviai,
kaip�ir�lietuviai�visame�pasaulyje,�vėl�paminėjo�svar-
bią�mūsų�šaliai�istorinę�datą�–�Baltijos�kelio�dieną.�Šie-
met��sukako��31-eri�metai,�kai�trijų�Baltijos�šalių�–�Lie-
tuvos,�Latvijos�bei�Estijos�žmonės�susikabino�ran-
komis�ir�sustojo�į�650�kilometrų�ilgio�grandinę,�taip
išreikšdami�savo�siekį�būti�laisvi�ir�nepriklausomi.

Šiais metais tarp trijų Baltijos kelio vėliavų su-
plevėsavo ketvirtoji – Baltarusijos laisvės vė-
liava. Lietuviai, minėdami savo šventę, išreiš-

kė solidarumą su Baltarusijos žmonėmis, kurie
vieningai pakilo į taikią kovą už demokratiją savo
tėvynėje. 

Lemonte, prie Pasaulio lietuvių centro vykusio
minėjimo pradžioje į susirinkusius kreipėsi LR ge-
neralinis konsulas Čikagoje Mantvydas Bekešius ir
pabrėžė nepriklausomybės svarbą bei būtinybę pa-
laikyti laisvės siekiančią kaimyninę Baltarusiją. Li-
tuanistikos tyrimo centro vadovas Robertas Vitas
perskaitė pranešimą apie Molotovo-Ribbentropo
paktą, nulėmusį dešimtmečius trukusią Lietuvos
okupaciją. Renginyje susirinkusius sveikino ir už pa-
laikymą Lietuvai dėkojo Baltarusijos bendruomenės
atstovė Wioletta Nikitik. Sveikinimo žodį tarė ir Uk-
rainos bendruomenės narys Yuriy Makar. Pasisakė
Lietuvos šaulių sąjungos išeivijoje (LŠSI) vadas
Julius Butkus, Baltijos kelio komiteto vadovė Regina
Butkus, Lemonto apylinkės pirmininkė Violeta Va-
laitytė, kiti garbūs bendruomenės nariai. Minėjimo
metu LŠSI  vadas įteikė specialius Baltijos kelio ap-
dovanojimus Lietuvybei nusipelniusiems ben-
druomenės organizacijų atstovams. 

Po oficialios minėjimo dalies, apie 2 val. p. p.,

vyko virtualus koncertas ,,Sujunkime
rankas ir širdis”, kurį surengė JAV LB
Kultūros taryba. Tai buvo pirmasis toks
virtualus tiltas-koncertas, sujungęs lie-
tuvius, gyvenan čius abiejose Atlanto pu-
sėse. Iš Čikagos renginį vedė kino do-
kumentininkas Arvydas Reneckis, iš
Lietuvos, kur tuo metu jau buvo vakaras

– muzikologas Darius Už-
kuraitis. 

Renginio metu buvo
parodyti unikalūs filmuoti
kadrai – Lietuvos kino
studijos 1988 metais su-
kurto dokumentinio fil-
mo ištrauka – A. Reneckio
nufilmuotas pokalbis su
paskutiniu nepriklauso-
mos Lietuvos užsienio rei-
kalų ministru Juozu Urb-
šiu, kuris pasakojo apie is-
torinį 1939 metų susitiki-
mą su sovietų valstybės vadovu Sta-
linu. Buvo parodyta dokumentinė iš-
trauka, kurioje mūsų tautietė, Holly-
woodo aktorė  Rūta Lee pasakoja,
kaip jos šeima siųsdavo siuntinius
lietuviams į Sibirą. Susirinkusieji iš-
girdo prezidento Valdo Adamkaus
virtualiai pasakojamus prisiminimus
apie Santaros organizacijos veiklą,
skirtą Lietuvos nepriklausomybei. 

Koncerto žiūrovus ir dalyvius iš
ekrano pasveikino JAV LB pirminin-
kas Arvydas Urbonavičius, garbės
konsulai, JAV bei Šiaurės Amerikos

Baltijos kelio paminėjimas Lemonte – ypatingas

Šventės�Lemonte�akimirka:�tarp�Baltijos�šalių�vėliavų�–�ir�Baltarusijos�istorinė�baltai�raudona.������
Organizatorių nuotraukos

Apdovanojimą�(iš�k.)�robertui�Vitui�įteikia�LŠSi�vadas�išeivi-
joje�Julius�r.�Butkus�ir�šios�organizacijos�narė�regina�Butkus.�

Viena�iš�šventinio�renginio�organizatorių�–�Baltijos�kelio�komiteto�vadovė�r.�Butkus�(antra�iš�k.)�su�Čikagos�lietuvių�bė-
gimo�klubo�atstovėmis.�������������������������������������������������������������������������������������������������������������������������������������������������� Organizatorių nuotr. 

reneckis�–�virtualaus�koncerto�vedėjas.���������������� Karilės Vaitkutės nuotr. 

lietuvių bendruomenių atstovai. Koncerto metu tie-
sioginiame eteryje lietuvių kompozitorių kūrinius
atliko operos solistė Nida Grigalavičiūtė, daininin-
kai Povilas Meškėla, Česlovas Gabalis, Jeronimas Mi-
lius ir kiti. Virtualų koncertą stebėjo per 5 000 žiūrovų
iš viso pasaulio. 

Minint šią svarbią datą, Čikagos bėgikų klubo na-
rės renginio metu Lemonto apylinkėse bėgdami ,,iš-
rašė”   žodžius ,,Baltijos kelias”. 

Renginio organizatoriai – Baltijos kelio komi-
tetas, JAV LB ir Lemonto bendruomenė.

,,Draugo” informacija

Šventės�akimirka:�(iš�k.)�šventinio�bėgimo�dalyvė�rita�Šuliauskaitė,�Lr�gen.
konsulas�M.�Bekešius�ir�konsulato�darbuotoja�ieva�Dilytė�Houghton.

Karilės Vaitkutės nuotr. 
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TELKINIAI

SIGITA ŠIMKUVIENĖ

Pasaulio Lietuvių Bendruomenė
(PLB) – nevyriausybinė, nepolitinė
organizacija, įsteigta New Yorke
1958 metais, vienija 47 Lietuvių
Bendruo me nės visame pasaulyje.
PLB valdyboje veikia Švietimo, Eko-
nomikos, Kultū ros, Sporto bei plėt-
ros ir tvarumo ko misija. Apie pa-
starąją ir noriu papa sakoti plačiau.

P
lėtros ir tvarumo komisijos su dė-
 tyje savanoriauja 5 lietuviai iš
skir tingų kraštų: Lina Baltruko-

nienė, buvusi Norvegijos Lietuvių Ben-
druo menės (LB) pirmininkė, Agnė Ma-
ria kinaite-Babičevienė „Facebook”
pa skyros „Mes lietuviai pasaulyje”
ad ministratorė iš Londono, Juanas Ig-
 na sijus Kalvelis – Argentinos LB pir mi-
ninkas, Aušra Andriuškaitė – Taivanio
LB pirmininkė ir Sigita Šimkuvienė, šios
komisijos pirmininkė.

Visus juos vienija meilė Lietuvai,
jos kultūrai ir lietuviškai kalbai, pa pro-
čiams. Visai PLB valdybai ir viso pa-
sau lio lietuviams svarbu, kad Lie tuva
būtų saugi.

Kalbamės su dviem Plėtros ir
tvarumo komisijos nariais – Aušra
Andriuškaite ir Juan Ignatcio Fourment
Kalveliu. 

Aušrą pažistu dar tik keletą mė nesių,
bet jaučiu jos užsidegimą lietuvybe, matau,
kaip ji viskuo do mi si ir kokia yra aktyvi.

Juan pažįstu jau daugiau kaip pen-
kiolika metų, žavi jo aktyvumas ir užsispy-
rimas atlikti visus darbus greitai ir gerai. 

Aušra: Esu iš Žemaitijos, telšiš kė.
Baigiau mokslus Vilniuje, dirbau tu-
rizmo srityje. Vėliau darbo reika lais iš-
vykau į užsienį, lankiau ir gy venau
daugelyje Europos šalių, pabuvojau
JAV ir Azijoje, o į Lietuvą vis dažniau
grįždavau tik atostogoms. Į Taivaną at-
vykau prieš beveik pen ke rius metus,
kai jau susipažinau su savo būsimu
vyru – čia ir likau. Šiuo metu dirbu šei-
mos įmonėje, vadovauju Taivanio LB,
lankau havajietiškus šokius bei augi-
nu duk rą, kuriai bus treji metukai.

Juan: Man 37-eri metai, visą gy-
venimą gyvenu Argentinoje. Mano
proseneliai (iš tėvo pusės) kilę iš Lie tu-
vos: prosenelė – iš Panevėžio ra jo no, o
prosenelis – iš Pasvalio rajono. 1926 me-
tais, ieškodami saugesnio prieglobsčio,
kartu su sūnumi ant ran kų jie atvyko
į Argentiną. Tėvai susipažino šokdami
Argentinos lietuvių tautinių šokių an-
samblyje „Ne mu nas” – dabar visa šei-
ma dalyvaujame jo veikloje. Tai yra
mūsų gyveni mo būdas. Lietuvių kalbą
išmokau Vasario 16-osios gimnazijoje
Vokieti joje, kur 2004-aisiais gyvenau ir
mokiausi dešimt mėnesių – ačiū Lie tu-
vių Fondui.

Aš esu žurnalistas, dirbu Berisso
miesto savivaldybės spaudos departa-
mente. Nuo 2016 iki 2019 metų pabaigos
dalyvavau Argentinos politinia me gy-
venime. Berisso miesto savival dybės
mero siūlymu, buvau išrinktas Beris-
so miesto savivaldybės Užsienio ben-
druomenių departamento koordina-

toriumi. Parengiau ne vieną pokal bį,
interviu įrašą su įvairių tautų mig ran-
tais, kurie gyvena Berisso mies te. Tuos
įrašus galima matyti YouTube plat-
formoje. Jie pasakoja savo gyvenimo is-
torijas, apie darbus, sunkumus.

Neatlygintinai, t. y. savanoriškais
pagrindais, 15 metų buvau lietuviš-
 kos radijo valandėlės „Lietuvos ai dai”
(Ecos de Lituania) vedėju, 9 me tus –
„Nemuno” lietuvių tautinių šo kių an-
samblio vadovu. Du kartus esu išrink -
tas PLB valdybos atstovu Pietų Ame-
rikoje. 

Kas Jus atvedė į aktyvią Lie tu vių Ben-
druomenės veiklą?

Aušra: Pirmą kartą su Lietuvių
Bendruomenės veikla susipažinau gy-
vendama Graikijoje, dalyvaudavau
renginiuose ir laukdavau susitikimų,
kurie vykdavo kas mėnesį, susipažinau
ir susibičiuliavau su kitais ten gy ve-
nančiais lietuviais. Tą laikotarpį bran-
ginu ir laikau pavyzdžiu kokia galėtų
tapti mūsų Bendruomenė Tai vane. At-
vykusi į Taivaną net nežinojau, ar čia
išvis yra lietuvių, bet po kelių mėnesių
radau grupę „Facebook”. Parašiau,
paklausiau, ar rengia susitikimus, taip
ir susitikome. Vėliau pa ti ėmiausi ini-
ciatyvos organizuoti renginius, tradi-
ciniu jau tapo velykinis ir kalėdinis su-
sitikimai. Mūsų Bendruomenė nėra di-
delė, ir tik š. m. vasario 9 d. tapome ofi-
cialia PLB dalimi. Ta proga noriu pa-
dėkoti PLB plėtros komisijos pirmi-
ninkei Sigitai Šimkuvienei ir Agnei Ba-
bičevienei už suteiktą pagalbą susi-
kuriant.

Juan: Visa šeima dalyvavo ir te be-
dalyvauja Argentinos LB veikloje. Kai
buvau 13 metų, pradėjau šokti „Min -
daugo” ansamblyje, o paskui – „Ne-
muno”, kuriam vėliau vado va vau.
Tuo pačiu prasidėjo identiteto pa ieš-
kos –  noras ne tik daugiau su ži noti
apie mano senelio gimtinę, jos isto riją
ir kultūrą, bet ir atrasti sa vąją tapa-
tybę.

Pradėjau su lietuvių šokių gru pė-
 mis dalyvauti Pietų Amerikos lietuvių
jaunimo suvažiavimuose, buvau iš-
rinktas Argentinos LB atstovu vi suose
kongresuose, PLB Seime ir su važiavi-
muose. Jau daugiau nei 15 me tų vado-
vauju LB.

Kokius asmenybės bruožus jūs la-
biausiai vertinate?

Aušra: Man, kaip Bendruome nės
pirmininkei, svarbiausia visgi yra
veiklumas, iniciatyvumas, planų nu-
statymas ir jų įgyvendinimas. Taip
pat svarbus žmogiškas ir šiltas ryšys su
Bendruomenės nariais.

Juan: Esu žurnalistas, taigi esu
smalsus, komunikabilus ir labai per-
gyvenu, kai Bendruomenėje nariai ne-
susikalba tarpusavyje. Visada turiu
daug iniciatyvų, patinka pradėti nau-
jus projektus, padėti kitiems, būti nau-
dingu. Dalyvavimas PLB Plėtros ir
tvarumo komisijoje yra naujas iš šūkis,
kaip pasiekti  kitų tikslų. Lie tu va ir lie-
tuvybė man ir mano gyveni mui davė
labai daug, todėl aš esu pa siruošęs tai
grąžinti savanorišku dar bu Lietuvių
Bendruomenei ir vi siems, kurie myli
Lietuvą.

Aušra�Andriuškaitė�–�Taivanio�LB�pirmininkė.

Juan�ig�natcio�Fourment�kalvelis�–�Argentinos�LB�pir�mininkas.

Dirbantys Lietuvai

Aušros ir Juan asmeninių albumų nuotraukos
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Kaip suprantate diasporos vaidmenį Lietuvai?

Aušra: Džiaugiuosi galėdama pri sidėti prie lie-
tuvybės išsaugojimo, puoselėjimo ir dalijimosi apie
Lietu vą ir jos papročius su tautiečiais svetur bei
kitų tautų žmonėmis. Mums, lietuviams, gyve-
nantiems užsienyje, visgi labai svarbu turėti tą ryšį
su gimtine, jaustis jos dalimi ir veikti kartu. Nors
mes ir esame užsienyje, mūsų širdyse Lietuva už-
ima be galo prasmingą vietą, norime vienyti visus
tautiečius bei perduoti šį jausmą savo vaikams.

Juan: Lietuviškoji diaspora už sie nyje yra la-
bai svarbi grandis, sie kiant turėti jungiamąją
giją tarp Lie tuvos Respublikos ir PLB, tarp atski-
 rų Bendruomenių atskirose šalyse. 

Argentinos LB šiuo klausimu yra gerai užsi-
rekomendavusi užsienio valstybėse, taip pat  esa-
me žinomi ir Lietuvoje. Aktyviai dalyvaujame pro-
 jektinėje veikloje, organizuojame lietuvų kalbos pa-
mokėles vietos diaspo rai. Itin aktyvūs yra jauni-
mo atstovai, dalyvaujame Pasaulio lietuvių jau-
nimo dienose. 

Manyčiau, kad diasporos uždavi nys ir tikslas
– būti jungtimi ir sa vo tišku lietuvių, gyvenančių
užsienyje, atstovu ir globėju. Mielai prisidėtume
ir prie diplomatinio darbo, jei Lietuva matytų ir
manytų, kad toje srityje galime pagelbėti. 

Esame lietuvių šalies, valstybės, kalbos, tau-
tos, kultūros ir meno, taip pat verslo ambasadoriai
Pietų Ame ri kos žemyne. Turime ryšius su daugybe
oficialių Lietuvos valdžios institucijų – Seimu, Vy-
riausybe, ministeri jomis, nevyriausybinėmis or-
ganizacijomis. Šie ryšiai yra svarbūs abipusiai –
jie padeda mums išlaikyti lie tuvybę, kartu jie yra
skirti visapusiš kai populiarinti ir didinti žinomybę
Lietuvos kaip šalies užsienyje. 

Jungiame jau trečios ir net ket virtos lietuvių
išeivių kartos palikuonis. Mūsų diasporos veiklos
dėka jie žino savo kilmės šalį, domisi ja, mo ko si kal-
bos. Turime ir puikių pavyz džių, kai lietuvių kil-
mės argentinie čiai persikėlė į Lietuvą ir gyveni-
mus kuria ten. 

Puoselėjame kultūrinį, etnografi nį, kulinari-
nį paveldą, papročius, šventes, šokius. Pastebime,
kad į LB renginius ir veiklą jungiasi ir kitų tautų
atstovai, jiems tai – nauja patirtis. Neatmestinas
ir žmogiškasis ry šys, turime sėkmingų santuokų.

Deja, bet apgailestaujame, kad šiuo metu (nuo
2012 m.) visoje Pietų Amerikoje nėra nei vienos Lie-
tuvos Respublikos ambasados. Tikimės, kad Lie-
tuva nepamirš mūsų ir kada nors bus įsteigta dip-
lomatinė atstovybė.

Turime gerą ryšį su LR ambasada Ispanijoje,
bet reikia turėti atsto vybę vietoje. Šiuo metu Pie-
tų Ame ri koje yra virš pusės milijono lietuvių
kilmės žmonių, ambasada šiame že myne būtų la-
bai tikslinga ir prasminga.

Artimiausi jūsų darbai, užmojai?

Aušra: Bendravau su Malaizijos lietuviais ir
pasidalinau savo patirtimi steigiant Bendruome-
nę. Tikiuosi, aprimus situacijai dėl koronaviruso
jie suorganizuos susitikimą ir įkurs Bendruome-
nę. Labai norėčiau suburti lietuvius Azijos šaly-
se, kad visur būtų Bendruomenės ir galėtume pa-
 laikyti šiltus santykius, dalintis žinio mis ir gal net
surengti Azijos šalyse esančių lietuvių suvažia-
vimą.

Juan: Kalbant apie mano asme ninius planus
– be jokios abejonės, no riu toliau šokti „Nemuno”
draugijos ansamblyje, planuoju atgaivinti lietu-
višką radijo valandėlę „Lietuvos aidai” („Ecos de
Lituanos”). Kalbant apie Bendruomenės planus –
stiprinti mūsų veiklą, taip pat – mūsų ryšius su Lie-
tuvos atsakingomis valdžios in stitucijomis, ypa-
tingai Užsienio rei ka lų ministerija. Aktyviai da-
lyvauti PLB veikloje, rengti projektus, kurie stip-
rintų lietuvybės išsaugojimą ir puoselėjimą Pietų
Amerikoje. 

Ačiū jums abiems už pokalbį.

P. S. Bebaigiant ruošti šį interviu Juan tapo
Lietuvių Fondo (LF) nariu ir ragina savo bendra-
minčius taip pat remti ir aukoti LF, ku ris remia
projektus, susijusius su lie tuviška veikla.

Taip pat pasiekė žinia, kad su sikūrė Peru Lie-
tuvių Bendruo menė, ir šiomis dienomis ji priim-
ta į PLB šeimą.

VIRGINIJA PETRAUSKIENĖ

Pastarosiomis rugpjūčio savaitėmis vėl pasipildė Bal-
zeko lietuvių kultūros muziejaus fondai. Kai kurie JAV
gyvenantys lietuviai, kurių artimieji ir draugai paliko
šį pasaulį, nenorėdami, kad į užmarštį nukeliautų šių
žmonių šeimose saugotos ir brangintos tautinės ver-
tybės, padovanoja jas muziejui. Neseniai Rimantas
ir Tracy Meckauskai atvežė knygų, o Kęstutis Bile-
ris paaukojo įvairių Joseph Digrio dokumentų, ko-
respondencijos.

Algis ir Patricia Kauneliai, gyvenantys Detroite,
OH, iš ten atvyko automobiliu ir į muziejų atvežė ke-
lis enciklopedijų rinkinius bei juostine kamera nufil-
muotos istorinės medžiagos, susijusios su lietuvių
gyvenimu. A. Kaunelis pasakojo, kad šiuos lietuviš-
kus daiktus jis surinko ne tik iš savo tėvų, jau iške-
liavusių į Anapilį, namų, bet ir gavo iš kelių šį pasaulį
jau palikusių žmonių artimųjų. Senieji filmai priklau-
sė lietuvių kilmės teisininkei Stephanie Masis, kuri
mirė  2015-aisiais, sulaukusi 100 metų. 

Pokalbis su Algiu ir Patricia Kauneliais – apie jų gy-
venimą ir pastangas išsaugoti lietuvybę. 

Gerb. Algi, papasakokite, kam priklausė šie daiktai, ku-
riuos atvežėte į muziejų?

Muziejui atvežėme enciklopedijų, kurios priklau-
sė Naruševičiui ir mano tėveliui. Tie filmai – iš Step-
hanie Masis, kuri buvo advokatė Detroite ir Wayne
County. Kai ji mirė, mano žmona Patt dirbo Dievo Ap-
vaizdos bažnyčioje sekretore. Tie žmonės, kurie rūpi-
nosi S. Masis palikimu, norėjo kam nors tuos jos filmus
atiduoti, kad jie nepražūtų. Jie surado lietuvišką baž-
nyčią ir į ją paskambino. Tada mes nuvažiavome ir pa-
ėmėme tas juostas. Manytume, kad jose nufilmuoti lie-

tuvių gyvenimo vaizdai. Dar buvo projektorius,
bet jis neveikė, neturėjome progos pamatyti, kokie
tai filmai. Gal juose įamžinti lietuvių renginiai
Detroite ir kituose miestuose. Kai Amerikoje gyve-
nantys lietuviai išeina iš gyvenimo, reikia kažką da-
ryti su jų paliktais daiktais, išsaugoti juos. Dabar mes
persikraustėme į mano mirusių tėvelių namą, kurį
tvarkome ir kai ką iš jų paliktų daiktų atvežėme čia.
Mano ryšiai su muziejumi – nuo seno: atvažiuojame
čia pasižiūrėti naujų parodų. Labai smagu, kad lie-
tuviai Amerikoje turi tokį muziejų. 

Papasakokite apie save. Kodėl jums taip svarbu iš-
saugoti tautiečių daiktus ir lietuvybę?

Aš dabar esu pensininkas. Dirbau daug metų
Crysler bendrovėje. Buvo labai įdomu ten, man tas dar-
bas patiko, bet kai išėjau į pensiją, porą metų nieko
nedariau. Paskui vėl grįžau į darbą Kinijos stiklo ben-
drovėje, gaminančioje langų stiklus automobiliams.
Ją Amerikoje įkūrė vienas mano buvęs bendradarbis,
kinas. Aš šiame darbe dirbau inžinieriumi.

Mūsų šeimoje, kol buvo gyvi tėveliai, labai svar-
bu buvo dirbti lietuvybės labui. Aš gimiau jau čia,
Amerikoje, tačiau jie perdavė man savo vertybes. Da-
lyvaudavome lietuvių bendruomenės, parapijos veik-
loje. Pamenu, kai norėjo uždaryti Šv. Antano bažny-
čią, visi lietuviai, tarp jų – ir mano mamytė, labai
priešinosi. Ir tas jų pasipriešinimas padėjo dar kurį
laiką išsaugoti tą senąją parapiją. Tiesa, vėliau joje
liko tik keli parapijiečiai, tad teko uždaryti. Esu pa-
ruošęs Detroito lietuvių radijo programų. Nuolatinis
šių programų rengėjas buvo Algis Zaparackas, bet kai
jis negalėdavo, aš paruošdavau. Dabar jis šį darbą jau
perdavė kitiems. Ši Detroito lietuvių radijo laida
transliuojama ir Čikagoje, ji prasideda sekmadienio
rytą 7:30 val. v. Su žmona Patt susipažinome Detroi-
te, nes gyvenome kaimynystėje. Turime du vaikus –
dukrą Rasą (gyvena Colorade) ir sūnų Dovą. Dabar
abu mūsų vaikai laukia šeimų pagausėjimo – savo pir-
magimių.  

Nukelta�į�10�psl.

Tėvų priesakas –
išsaugoti lietuvybę

Patricia�ir�Algis�kauneliai�Bazeko�lietuvių�kultūros�muziejui�atvežė�daiktų,�kuriuos,�jų�nuomone,�būtina�išsaugoti�lietuvy-
bės�labui.� Virginijos Petrauskienės nuotraukos

Muziejininkė�regina�Vasiliauskienė�apžiūri�dokumentinių
juostų�kolekciją.�

Šis�portfelis�priklausė�lietuvių�kilmės�teisininkei�S.�Masis.



DRAUGAS6 2020 RUGPJŪČIO 25 D., ANTRADIENIS

VITALIUS ZAIKAUSKAS 
Specialiai Draugui iš ,,Medininkų” pasienio

Tai�jau�nebe�pirmas�kelias.�
1989-aisiais�buvo�nuostabusis�Baltijos�kelias,�o

prieš�porą�dienų�atradau�savo�kortelę�iš�„Europos�ke-
lio”,�vykusio�1990�m.�rugpjūčio�23�d.�prie�Lenkijos-
Lietuvos�sienos.�

Gal�ne�visi�jį�prisimena,�todėl�paaiškinsiu.

50metų pabuvę už geležinės uždangos, nebe-
norėjome būti Kremliaus įtakoje, jau bu-
vom aiškiai pasakę, kad norime būti lais-

vi, nepriklausomi, patys kontroliuoti savo Tėvynės
sienas, kurias vis dar prižiūrėjo sovietiniai kariškiai,
sovietiniai pasieniečiai.

Tą dieną į Lazdijus, prie Lietuvos-Lenkijos sie-
nos, suvažiavo tūkstančiai žmonių, kad pasakytų:
Lietuvos sienos yra mūsų sienos. Diena buvo lie-
tinga, pūtė žvarbus vėjas, aikštė, kurioje susirin-
kome, buvo paprasta molinga pieva, todėl batai
klimpo. Ne vienas tame molyje paliko Kauno „Rau-
donojo spalio” siūtą apavą ar – jei turėjo pažįstamų
avalynės bazėje – čekiškus batus. Klampojom per pur-
vą, bet buvom laimingi. Rusų kariškiai padarė ma-
lonę – valandai laiko atidarė sieną ir šimtai žmonių
gal kokį kilometrą buvom nuėję į Lenkiją...

Toks buvo mūsų pirmasis žingsnis į Europą.
Pernai vėl susibūrėm į Baltijos kelią – bet jau bū-

dami visiškai laisvi, įstoję į Europos Sąjungą, į
NATO, į šimtus tarptautinių organizacijų,  nevar-
žomi lakstydami iš šalies į šalį. Minėjome Baltijos

kelio trisdešimtmetį.
Šiemet buvo visai kitaip. Šiemet stojom ne į Bal-

tijos ar Europos kelią, bet į Laisvės kelią.

Laisva ir 
subrendusi tauta

Jeigu ankstesniais keliais mes GYNĖMĖS, šie-
met pirmąkart mes GYNĖM kitus – savo kaimynus
baltarusius, kurie, kaip kadaise ir mes, nori išsiva-
duoti nuo savo tirono. Nuo tirono, kuris ne tik visam
gyvenimui suluošina savo piliečius, bet netgi juos
žudo. Tuo metu, kai mes, susikibę rankomis, stovė-
jom 32 kilometrų grandinėje, jie Minsko centre
buvo susirinkę į rekordinio gausumo mitingą. Net
oficialūs valdžios šaltiniai, kurie paprastai linkę nu-
slėpti tikrąjį protestų mastelį, teigė: susirinko ,,ne
mažiau 200 tūkstančių žmonių”.

Vakar žiūrėjau į stovinčiuosius grandinėje ir gal-
vojau – kokiomis pilnavertėmis asmenybėmis mes už-
augome. Juk galėjom sekmadienio popietę ramiai
snūduriuoti ant sofučių ar su draugais sode mėgautis
sultingais alyviniais obuoliais… Galėjom knapsoti
prie televizoriaus, įsmeigę akis į serialą ir kartu su
filmo herojais spręsti: tai jis myli ar ne?

Vakar mes pasirinkome kitą kelią – Laisvės. Kitų
laisvės. Palikom namuose nebaigtas virti uogienes,
atidėjom lakstymą po prekybos centrus ieškant vai-
kams penalo ar naujo drabužėlio, nors rugsėjo 1-oji
jau čia pat. 

Nepagailėjom savo laiko, kantriai stovėjom ki-
lometrinėje eilėje, norėdami patekti į tą sektorių, ku-
riame buvome užsiregistravę. Dosniai aukojom pi-

nigus nukentėjusiems nuo milicijos smurto Minske
ir kituose Baltarusijos miestuose.

Į Laivės kelią nuo Vilniaus arkikatedros iki Me-
dininkų pasienio susirinko per 50 tūkstančių žmo-
nių. Simpoliška, kad ją užbaigė Lietuvos pasienio tar-
nybos pareigūnai, prie pat Medininkų žudynių me-
morialo.

Iškart po gyvos žmonių grandinės, kurią Aliak-
sandras Lukašenka pavadino ,,lenciūgu”, Medinin-
kų pilyje įvyko didžiulis paramos koncertas. Bilie-
tai, kainavę po 20 eurų, į jį akimirksniu buvo išpirkti.
Skelbiama, kad per porą valandų buvo surinkta per
220 tūkstančių eurų! 

Beje, norą dalyvauti renginyje išreiškė ne tik vil-
niečiai. Jei žmonės negalėjo atvažiuoti į Vilnių – jie
Laisvės kelią surengė savo miestuose: į grandines ki-
bosi Kaune, Klaipėdoje, Šiauliuose, Alytuje, Pane-
vėžyje, Varėnoje, Palangoje… Į Laisvės kelią žmonės
stojo ir New Yorke bei Washingtone, penkiuose
miestuose Italijoje ir tiek pat Kanadoje, trijuose Vo-
kietijoje, dviejuose Norvegijoje, taip pat Maskvoje,
Dubajuje, Prancūzijoje, Kolumbijoje, Ispanijoje, net
Naujojoje Zelandijoje.

Šią pilietiškumo akciją vos per dvi savaites su-
organizavo gerai žinomas žurnalistas, televizijos lai-
dų vedėjas Andrius Tapinas. Labai populiarus tarp
jaunimo, jis yra sukūręs bene pirmąją internetinę
televizijos platformą „Laisvės TV”, matomą YouTube
kanale. ,,Laisvės TV”, o taip pat Nacionalinė televi-
zija ir radijas transliavo renginį tiesiogiai.  Kaip ir
Baltijos kelyje prieš 30 metų, kas kelios minutės buvo
informuojama, kuriuose keliuose didžiausi auto-
mobilių kamščiai, neužsiregistravusiųjų buvo pra-

„Laisvės negali savintis niekas”
G.�Nausėda�iš�Medininkų�kalba�tiesiogiai�LrT�radijui,�LrT
televizijai�ir�Laisvės�TV.

Sekmadienis,�2020�m.�rugpjūčio�23-ioji.�katedros�aikštė�iš�paukščio�skrydžio
V. Zaikausko ir ,,Facebook” nuotraukos

Buvusio�gen.�konsulo�Los�Angeles�Dariaus�Gaidžio�šeima.� ,,Nėra�geresnio�laiko�paaiš-
kinti�vaikams,�kas�yra�laisvė�ir�kas�yra�Baltijos�kelias.�ir�pajusti�kaip�atrodo�vienybė”,�–
rašė�FB�paskyroje�renata�Gaidienė. Gyvoje�žmonių�grandinėje�–�ir�seselės,�ir�studentai,�ir�šeimos�su�vaikais…
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šoma likti namuose.
A. Tapinas surinko puikią savanorių komandą,

kuri veikė kaip šveicariškas laikrodis. Tiesa, visų
ketinančių dalyvauti buvo prašoma dėvėti apsau-
gines kaukes, vienkartines pirštines. Ir šių reika-
lavimų visi laikėsi.

Mudu su senu bendražygiu Edividu Praleika nu-
sprendėm vykti į patį galutinį Laisvės kelio tašką
– Medininkų pasienio punktą, kur stovėjo ir aukš-
čiausi šalies pareigūnai. Nors iki renginio pra-
džios dar buvo likusios beveik dvi valandas, lėtai yrė-
mės automobilių eilėse. Pakeliui kelis kartus sava-
noriams reikėjo parodyti žurnalisto pažymėjimus.

Linksmas ,,nuotykis” su Prezidente

Pagaliau Edivido kantrybės dėka atvykome į
Medininkus. Čia – dešimtys žurnalistų. Ir ne vien
Lietuvos – užsieniečių taip pat netrūko. Po kurio lai-
ko atvyko Prezidentas Ginatas Nausėda, kadenciją
baigę Prezidentai Valdas Adamkus ir Dalia Gry-
bauskaitė.

Šalia Prezidentės sukinėjasi gera pažįstama, bu-
vusi mano bendradarbė, dabar Prezidentės kon-
sultantė Valentina Čeplevičiūtė.

Sakau: ,,Valentina, nufotografuok mane su Pre-
zidente”. Ji atsako: ,,Mielai, tačiau Prezidentė lin-
kusi fotografuotis tik iš tolo, nes saugojasi viruso”.
Savaime suprantama – sakau ir atsistoju per porą
metrų nuo Grybauskaitės. Valentina Prezidentei pa-
aiškina –  čia draugas.  D. Grybauskaitė, nužvelgu-
si begalinę žmonių grandinę, šmaikščiai atsako: čia
labai daug mūsų draugų. Bet Valentina patikslina:
čia iš Čikagos DRAUGO. D. Grybauskaitė nusišyp-
so ir nusiima veido kaukę – ,,Jeigu taip, prieik ar-
čiau”... 

Prezidentas: ,,Mes su tavimi,
laisva Baltarusija”

Prezidentas G. Nausėda tikino, kad kai lietuviai
prieš daugiau nei 30 metų stojo į Baltijos kelią, lais-
vės lūkestis netrukus išsipildė. „O šiandien tas lais-
vės lūkestis yra visai netoli mūsų”, – sakė jis.

„Jei matome, kad kažkur yra neteisybė, kažkur
yra priespauda, kažkur yra melas, apgaulė, gąsdi-
nimai, mes turime drąsiai atsistoti ir pasakyti, kad
mes nesutinkame su tuo, mes remiame tuos žmo-
nes, kurie kovoja prieš tai ir darome tai su dideliu

katedros�aikštėje�–�laisvų�žmonių�jūra.

džiaugsmu, nes savotiškai atiduodame skolą už tai,
ką gavome iš visos geros valios žmonių prieš 30
metų”, – į akcijos dalyvius kreipėsi Prezidentas.

„Laisvė yra universalus dalykas, laisvės negali
savintis niekas: nei žmonės, nei žmonių grupės, nei
tautos. Ši universali vertybė priklauso visiems. – Lais-
vė – tai teisė lemti savo šalies ateitį sąžininguose rin-
kimuose. Laisvę ypatingai brangina tos tautos, ku-
rios buvo ilgai jos netekusios. Štai kodėl Lietuva ne-
dvejojo ir nelūkuriavo pareikšdama savo visokerio-
pą paramą iš nelaisvės pančių ketinantiems ištrūk-
ti Baltarusijos žmonėms. Aš didžiuojuosi savo tauta,
kuri atsiliepė į Laisvės kelio šaukinį Baltarusijos
žmonėms padrąsinti. Nes
mes esame neabejingi ir nie-
kada nebūsime abejingi”, –
kalbėjo G. Nausėda.

Jis pakvietė lietuvius
būti Baltarusijai tuo, kuo
Lietuvai savo laiku buvo Is-
landija. „Ji tapo savotišku
laisvės švyturiu, kuris už-
degė šviesą ilgo ilgo pries-
paudos tunelio gale. Ji su-
teikė mums stiprybės ir vil-
ties. Visa kita sukūrė mūsų
žmonės: ant savo delnų išau-
gino Lietuvą – mylinčiai, rū-
pestingai ir kantriai. Aš ne-
abejoju, kad lygiai tą patį pa-
darys ir Baltarusijos žmo-
nės: tik suteikime jiems stip-
rybės savo drąsa, tikėjimu
ir petimi, – sakė Prezidentas.
– Jie ir tik jie pasirinks savo
kelią, lyderius ir savo spren-

dimus”.
„Šiandie tariame: mes su tavimi,

laisva Baltarusija ir tiesiame tau savo
ranką”, – užbaigė G. Nausėda.

„Šios tautos jau nebesukiši į jokią
dėžę, – sakė Prezidentė D. Grybauskaitė
tiesioginės ‘Laisvės TV’ transliacijos
metu. – O diktatūra visuomet pasibaigia
nelabai gerai, bent jau pačiam diktato-
riui.”

D. Grybauskaitės įsitikinimu, pa-
saulis nebegali žaisti dvigubų žaidimų
su A. Lukašenkos režimu. „Šis režimas
turėtų būti politiškai ir diplomatiškai
izoliuotas pasaulyje, turime būtent re-
žimo atstovams – ne baltarusių tautai –
taikyti rimtas ne tik politines diplo-
matines, bet ir ekonomines sankcijas”,
– sakė ji LRT radijui.

„Šis režimas turi žinoti, kaip jį ver-
tina pasaulis. …Dabar, po tokio masinio
brutalios jėgos panaudojimo prieš savo

tautą, kuris anksčiau ar vėliau bus įvardytas kaip nu-
sikaltimai žmoniškumui, manau, kad mums žaisti
dvigubo žaidimo nebegalima, jeigu norime būti iš-
tikimi savo laisvei ir savo nueitam keliui”, – teigė Pre-
zidentė.

V. Adamkų neramino, kad baltarusiai tebegyve-
na  santvarkoje,  kur jie spaudžiami, negali naudo-
tis  tomis  laisvėmis,  „kurias mes prieš daugelį me-
tų išsikovojome  Baltijos kelyje”.  Anot jo, „Laisvės
kelias” demonstruoja, kad dviejų tautų tikslai ben-
dri.

renginio� dalyviai� padėjo� gėlių� prie�Medininkų� žudynių
memorialo.

Nesusilaikė…

Mums bešnekant su Užsienio reikalų ministru
Linu Linkevičiumi, likus keliolikai minučių iki su-
sikabinimo rankomis,  virš mūsų visai neaukštai pra-
skrido sraigtasparnis. Pagalvojau – policija stebi iš
oro, palaiko tvarką. Ministras, užvertęs galvą, taip pat
jį nužvelgė akimis. 

Bet buvo kitaip. Akciją stebėjo Lukašenkos
akys. Dėl galimo Lietuvos oro erdvės pažeidimo
Laisvės kelio metu pirmadienį, rugpjūčio 24 dieną,
Baltarusijai įteikta nota.

„Jų sraigtasparnis pažeidė mūsų oro erdvę ir
šiandien Baltarusijos ambasadoriui buvo įteikta
griežta protesto nota”, – informavo užsienio reikalų
ministras L. Linkevičius. „Mes turime mūsų oro erd-
vės kontrolės informaciją, kad yra pažeidimas”, – tei-
gė Lietuvos diplomatijos vadovas. 

Tuo metu Baltarusijos naujienų agentūra „Bel-
TA” pranešė apie bandymą pažeisti Baltarusijos oro
erdvę iš Lietuvos pusės – Baltarusijos gynybos mi-
nisterijos teigimu, iš Lietuvos buvo paleistas zondas
su aštuoniais balionais ir „antivalstybiniais” sim-
boliais.

„BelTA” teigia, kad zondą sustabdė baltarusių
sraigtasparnis Mi-24, dėl incidento Lietuvai ruošia-
ma nota.

Lietuvos diplomatijos vadovas teigė, kad kol kas
tokio dokumento nebuvo sulaukta. Apie kokį zondą
kalba Baltarusijos valdžia? Nebent apie tą, kurio ab-
soliučiai niekas nematė… 

Straipsnio�autorius�ir�Dalia�Grybauskaitė.�rengėjai�rekomendavo�apsi-
rengti�baltai�–�tai�pasipriešinimo�tironui�spalva.

rašytoja�Laima�Vince�su�vyskupu�kęstučiu�kėvalu�ir�arkivyskupu�Gintaru�Grušu�Vil�-
niaus�katedros�aikštėje.
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Parengė�Vitalius�Zaikauskas

LIETUVA IR PASAULIS

Lankysis�JAV�valstybės�sekretoriaus�pavaduotojas
Washingtonas (ELTA) – JAV

valstybės sekretoriaus pavaduo-
tojas Stephen Biegun kitą savai-
tę lankysis Lietuvoje ir Rusijoje,
kur aptars situaciją Baltarusijo-
je, šalyje kilus protestams dėl ne-
demokratinių rinkimų.

Aukšto rango JAV diploma-
tas susitiks su Lietuvos užsienio
reikalų ministru Linu Linkevi-
čiumi ir krašto apsaugos minist-
ru Raimondu Karobliu, su ku-
riais aptars situaciją Baltarusi-
joje, dvišalį bendradarbiavimą
ir NATO bei gynybos klausimus.

Vilniuje S. Biegun taip pat
planuoja susitikti su Baltarusijos
opozicijos lydere Sviatlana Ci-
chanouskaja.

Po to JAV valstybės sekretoriaus
pavaduotojas keliaus į Maskvą, kur
lankysis antradienį ir trečiadienį.

Buvęs ES ambasadorius Rusijoje
Vygaudas Ušackas sakė, kad S. Biegun
vizitas regione yra požymis, jog JAV
pasirengusios prisidėti sprendžiant
Baltarusijos krizę, įskaitant susitiki-
muose akis į akį Maskvoje.

S. Cichanouskaja, buvusi kandi-

datė į Baltarusijos prezidento postą, dėl
saugumo sumetimų iš kaimyninės
valstybės į Lietuvą atvyko po rugpjū-
čio 9 d. rinkimų.

Lietuva siekia konsoliduoti tarp-
tautinės bendruomenės paramą Bal-
tarusijos opozicijai po to, kai šalyje kilo
protestai, paskelbus, kad 80,1 proc.
balsų gavo ir prezidento rinkimus lai-
mėjo 26 metus Baltarusiją valdantis
Aliaksandras Lukašenka.

Į�Lietuvą�grįžo�pirmieji�piliečiai�iš�Venesuelos
Vilnius (ELTA) – Įgyvendinant

asmenų perkėlimo į Lietuvą įstaty-
mą, iš Venesuelos grįžo pirmieji 9 Lie-
tuvos piliečiai, jų sutuoktiniai bei as-
menys, turintys teisę į Lietuvos pilie-
tybę

Lietuvos ambasada Ispanijoje rū-
pinosi šių asmenų parvykimu – su-
tvarkė vizas, nupirko bilietus skry-
džiui iš Madrido. 

Humanitarinei krizei Venesuelo-
je toliau gilėjant, Lietuvos ambasada Is-
panijoje bendrauja su beveik 50 Lie-
tuvos piliečių arba lietuvių kilmės as-
menų, kurie svarstytų persikelti į Lie-
tuvą, jei tam būtų sudarytos sąlygos:

suteikiamas būstas, darbas ir skati-
nama integracija.

Perkeliamiems asmenims bus pa-
dengtos kelionės išlaidos, suteiktas
gyvenamasis būstas, skirtos išmokos
įsikūrimui bei būtiniausioms reik-
mėms, vaikų ugdymui, teikiama pa-
rama lietuvių kalbos mokymuisi ir
kita.

Lietuvos gyventojų registro duo-
menimis, Venesueloje gyvena 187 Lie-
tuvos piliečiai. Lietuvių bendruomenė
Venesueloje vienija apie 400 lietuvių
kilmės asmenų. Manoma, kad Vene-
sueloje gyvena apie 1 000 Lietuvos pi-
liečių ir lietuvių kilmės asmenų.

„Google“�žemėlapyje�–�Baltijos�kelias
Vilnius (ELTA) – Nuo šiol „Goog-

le” žemėlapyje magistralinis kelias
nuo Vilniaus iki Latvijos sienos bus pa-
žymėtas kaip „Baltijos kelias”, prane-
šė Vyriausybė. 

Bendradarbiaujant su „Google”
pasiekta, kad A2 ir A10 keliai nuo šiol
taip žymimi bus ir šios kompanijos že-
mėlapiuose.

2020 m. vasario 12 d. Vyriausybė
nutarė suteikti „Baltijos kelio” pava-
dinimą valstybinės reikšmės magist-
ralinio kelio A2 Vilnius–Panevėžys
ruožui nuo 9,28 iki 132,55 km ir kelio
A10 Panevėžys–Pasvalys–Ryga ruožui
nuo 4,57 iki 66,09 km.

Nacionalinė turizmo skatinimo
agentūra „Keliauk Lietuvoje” savo in-
ternetiniame puslapyje sukūrė spe-
cialų „Baltijos kelio” maršrutą, ku-

riame pažymėta 14 istoriškai svarbių
objektų. 

Maršrutas prasideda nuo Katedros
aikštėje esančio Gedimino bokšto, čia
pažymėta menininko Gitenio Umbra-
so sukurta Baltijos kelio dalyvio pėda,
Kauno mieste saugomą gėlėmis Balti-
jos kelią sveikinusį lėktuvą AN-2. 

Šiame žemėlapyje taip pat galite
aplankyti Baltijos kelio Kryžių slėnį
Pasvalio rajone, išvysti Baltijos kelio
ženklus – kryžius Ukmergės rajone ir
atrasti kitus Baltijos kelią įprasmi-
nančius objektus.       

1989 m. rugpjūčio 23-iąją nuo Vil-
niaus iki Talino nusidriekė 600 km il-
gio gyvoji grandinė, kurioje dalyvavo
apie 2 ml. žmonių. Tai buvo išskirtinė
ir visame pasaulyje išgirsta bei pa-
stebėta taiki protesto akcija.  

Aukcione�parduoti�ilguvos�ir�Pagryžuvio�dvarai
Vilnius (ELTA) – Turto banko

rengtame aukcione už Pagryžuvio dva-
rą buvo pasiūlyta 178,5 tūkst. eurų, už
Ilguvos – 30,6 tūkst. eurų. 

Aukcione dėl medinio Ilguvos dva-
ro dalyvavo keturi potencialūs pirkė-
jai, o pradinė kaina nuo 21,7 tūkst. eurų
buvo pakelta iki 30,6 tūkst. eurų. 

Aukcionuose dėl Pagryžuvio dva-
ro dalyvavo vienas potencialus pirkė-
jas, o už į du aukcionus išskaidytą
kompleksą dalyvis pasiūlė pradinę
sumą – 178,5 tūkst. eurų. Pagryžuvio

dvaro kompleksą sudaro keli stati-
niai, kurių bendras plotas siekia be-
veik 2 tūkst. kv. m. Abu dvarai parduoti
pirmojo aukciono metu. 

Šiuo metu įvairios institucijos
Turto bankui privatizavimui yra per-
davusios keturis valstybei priklau-
sančius dvarus, kurių būklė yra nuo
patenkinamos iki blogos. 

Dvarų kompleksai yra įrašyti į
Nekilnojamųjų kultūros vertybių re-
gistrą kaip Lietuvos istorijai reikš-
mingi kultūros paveldo objektai.

D.�Trump:�G-7�viršūnių�susitikimas�–�po�JAV�rinkimų
Washingtonas (BNS) – JAV pre-

zidentas Donald Trump pareiškė, kad
Didžiojo septyneto (G-7) viršūnių su-
sitikimas gali būti surengtas po lapk-
ritį vyksiančių prezidento rinkimų, ir
vėl užsiminė, kad jis ketina į šį rengi-
nį pakviesti šalių, kurios paprastai šia-
me forume nedalyvauja.

Didžiojo septyneto susitikimuo-
se dalyvauja vienų turtingiausių vals-
tybių lyderiai, aptariantys įvairius
politikos ir ekonomikos reikalus.

D. Trump iš pradžių norėjo birže-
lį surengti tiesioginį susitikimą Was-
hingtone, bet tokį pasiūlymą atmetė
Vokietijos kanclerė Angela Merkel.

Vėliau D. Trump atidėjo viršūnių
susitikimą iki rugsėjo, tikėdamasis,

kad koronaviruso epidemiologinė pa-
dėtis iki to laiko normalizuosis.

D. Trump sakė planuojantis G-7
išplėsti ir pakviesti kitų lyderių,
įskaitant Rusijos prezidentą Vladi-
mirą Putiną, kuris buvo pašalintas iš
šios grupės, kai Maskva 2014 metais
aneksavo Ukrainai priklausantį Kry-
mą.

„Pakviesime tam tikrų žmonių,
kurie nepriklauso G-7”, – sakė jis.

Liepos pradžioje JAV valstybės
sekretorius Mike Pompeo gynė D.
Trump siūlymą pakviesti V. Putiną į šį
aukščiausio lygio susitikimą. Jis žur-
nalistams sakė, kad prezidentas
„sprendžia, ar nori, jog [V. Putinas] at-
vyktų į viršūnių susitikimą, ar ne”.

A.�Lukašenka:�krizę�išspręs�„artimiausiomis�dienomis“
Minskas (ELTA) – Baltarusijos

prezidentas Aliaksandras Lukašenka
pažadėjo šalies politinę krizę išspręs-
ti „artimiausiomis dienomis” ir ap-
kaltino JAV „davus nurodymų” anti vy-
riausybiniams protestuotojams.

Kalbėdamas su darbininkais į pie-
tus nuo sostinės Minsko esančiame
Dzeržinsko regione, A. Lukašenka sa -
kė, kad „protestai neturėtų jums kelti
nerimo.”

„Tai mano problema, kurią pri-
valau išspręsti ir kurią šiuo metu
sprendžiame. Ir patikėkite manimi,
artimiausiomis dienomis ji bus iš-
spręsta”, – sakė jis.

Jis pakartojo savo įtarimus, kad
protestuotojams esą buvo sumokėta, ir
apkaltino JAV surengus demonstraci-
jų, siekiant su jo šalimi, trimis Balti-
jos valstybėmis ir Ukraina sukurti
buferinę zoną.

„Jungtinės Valstijos visa tai pla-
nuoja ir vykdo, o europiečiai žaidžia šį
žaidimą. Varšuvoje buvo įkurtas spe-
cialus štabas”, – kalbėjo jis.

A. Lukašenka šiuo metu susiduria
su didžiausiu iššūkiu savo 26-erių
metų trukmės valdymui, tūkstančiams
protestuotojų išėjus į gatves pasmerkti
jo pareiškimų, esą jis iškovojo šeštąją
kadenciją rugpjūčio 9 dieną vyku-
siuose prezidento rinkimuose.

Opozicija teigia, kad rinkimai
buvo suklastoti ir paragino A. Luka-
šenką perduoti valdžią, tačiau Balta-
rusijos prokurorai savo ruožtu pradė-
jo baudžiamąją bylą dėl opozicijos su-
formuotos Koordinavimo tarybos, įkur-
tos prižiūrėti taikų valdžios perdavimą.

A. Lukašenka pareiškė, kad neves
jokių derybų su opozicija. „Žiūrėkite,
aš kalbu su jumis. Ir kalbėsiu tik su
darbininkų grupėmis”, – sakė jis.

S.�Cichanouskaja�nedalyvaus�prezidento�rinkimuose
Vilnius (ELTA) – Baltarusijos opo-

zicijos lyderė Sviatlana Cichanouska-
ja pareiškė neketinanti kelti savo kan-
didatūros naujuose Baltarusijos pre-
zidento rinkimuose.  „Aš pati nepla-
nuoju (kandidatuoti į prezidentus)”, –
Vilniuje sakė S. Cichanouskaja.

Interviu ji taip pat teigė, kad kri-
zė Baltarusijoje turi būti išspręsta be
įsikišimo iš užsienio.

„Šį klausimą reikia spręsti šalies
viduje be įsikišimo iš užsienio. Būtent

šiam tikslui buvo sukurta Koordina-
cinė taryba, kuri turės atlikti tarpi-
ninko vaidmenį krizės užbaigimui ir
taikioms deryboms pradėti”, – tikino
S. Cichanouskaja.

Šiuo metu Lietuvoje esanti Balta-
rusijos opozicijos kandidatė į šalies
prezidentus S. Cichanouskaja rugpjū-
čio 21 dieną  surengė pirmąją spaudos
konferenciją po atvykimo į Lietuvoje,
kurioje pareiškė grįšianti į savo tėvy-
nę tada, kai jausis ten saugi.

Nesiliauja�gaisrai�Californijoje
Los Angeles (ELTA) – Californi-

joje siaučia vieni didžiausių valstijos
istorijoje gaisrų, kurie privertė de-
šimtis tūkstančių amerikiečių palikti
namus ir gelbėtis.

Gaisrus sukėlė keli tūkstančiai
žai bo smūgių pastarosiomis dienomis.

Californijos ugniagesių gelbėtojų
tarnyba pranešė, kad šią savaitę vals-
tijoje išdegė 400 000 hektarų teritorija.
Be to, manoma, kad žaibavimai dar tę-
sis.

Nacionalinė meteorologijos tar-
nyba (NWC) paskelbė, kad savaitgalį

dėl didelės sausros perkūnija gali su-
kelti naujus gaisrus. Gaisrai driekia-
si nuo Uolinių kalnų iki Ramiojo van-
denyno pakrantės, o dūmai apgaubė
dalį JAV vakarinės dalies.

Apie 13 700 ugniagesių gesina be-
veik dvidešimt miško gaisrų, o 2 600 iš
jų – du didžiausius gaisrus.

Californijos gubernatorius Gavin
Newsom sakė, kad tokio masto nelai-
mės nebuvo jau daugelį metų.

Gaisrai nusinešė penkių žmonių
gyvybes. Evakuota 119 000 gyventojų,
tačiau kai kurie atsisako išvykti.

JAV�valstybės�sekretoriaus�pavaduotojas�S.�Bie-
gun. RFI nuotr.

Gaisrai�privertė�tūkstančius�žmonių�palikti�savo�namus.� The Sacramento Bee nuotr.
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Tęsinys. Pradžia – rugpjūčio 22 d. numeryje

Permainos leidyboje

 Milkovaičiui pasitraukus iš re dak toriaus pa-
reigų, tolesne žurnalo leidyba rūpinosi JAV LB So-
cialinių reikalų taryba. Pradedant trečiuoju 2003 m.
numeriu, „Pensininko” redagavimą perėmė redak-
cinė kolegija, kurią sudarė Elena Sirutienė, Nijolė
Jankutė-Užubalienė, Aldona Šmulkš tienė ir Birutė
Jasaitienė. Už nuopelnus žurnalui Milkovaičiui
suteiktas garbės redaktoriaus vardas. Admi nistra-
cinius darbus ir toliau sutiko atlikti Sirutienė. Tuo
pačiu metu nu tarta žurnalą leisti šešis kartus per
metus.

Kasmetinis JAV LB Socialinių reikalų tarybos
labdaros vakaras bu vo planuotas 2003 m. gruodžio
13 d. Jam ypač ruošėsi pirmininkė Jasai tienė, mat
jo metu turėjo būti pami nėtas „Pensininko” dvide-
šimtmetis. Tačiau Birutė labdaros vakaro nesu-
laukė. Ji mirė 2003 m. rugsėjo 9 d., savo pareigas ėju-
si iki paskutinės die nos. Birutė JAV LB Socialinių
rei kalų tarybai vadovavo 14 metų. Per tuos metus pa-
darė labai daug. Ji buvo įkūrėja ar viena iš įkūrėjų
šių JAB LB Socialinių reikalų tarybos komi tetų: Lie-
tuvos vaikų vilties (kurio ko ordinatorė ji buvo pa-
staruosius keliolika metų), Lietuvos našlaičių glo-
bos (pradžioje iždininkė, o, pirmininkės dr. Albinos
Prunskienės sveikatai sušlubavus, pirmininkė),
Lietuvos partizanų globos fondo, „Margučio” radi-
jo (vėliau ėjo „Margutis II” valdybos pirmininkės pa-
reigas). Birutė buvo viena iš komiteto „Vaikai” kū-
 rėjų. Dirbo Marquette Parko apsaugos tarnybos ir
Almos fondo administratore, redagavo LB Socialinių
rei kalų tarybos skiltį „Draugo” laikraštyje, o pa-
skutiniais gyvenimo metais buvo viena iš „Pensi-
ninko” redaktorių.

Jaunas...  „Pensininkas”– 2
Lietuvos nacionalinė Martyno Mažvydo bib-

lioteka kviečia pasido mė ti lietuvių išeivijos ži-
niasklaida ir skaitytojams Lietuvoje bei visame pa-
 saulyje pristato virtualią parodą „Lie tuvių išeivijos
žiniasklaidos lūžiai po 1990 m.”

Čia taip pat pristatoma ir beveik 40 metų su-
laukusio žurnalo „Pensi nin kas” istorija, kuri yra glau-
džiai su sijusi su jį įsteigusia ir leidžiančia JAV Lie-
tuvių Bendruomenės (LB) Socialinių reikalų taryba
ir jos veikla.

Retkarčiais JAV LB Socialinių reikalų taryba su-
laukia klausimo: „Ar vis dar verta leisti ‘Pensinin-
ką’? – rašė bibliotekai ilgametis JAV LB narys Juo-
zas Polikaitis. – Atsakymas vi suomet buvo ir yra:
‘Ne tik kad verta, bet ir būtina’!” Beje, „Pensi nin -
ką” galima skaityti ir internete. Jo su skaitmenintus
numerius iki 2010 m. imtinai rasite svetainė je Epa-
veldas.lt.

Remiantis J. Polikaičio pateikta informa-
cija parengė DALIA CIDZIKAITĖ.

Žurnalas nėra medicinos žurnalas. Nepaisant to,
visi jame skelbiami straipsniai yra aukščiausio lygio,
pasaulinio garso gerontologijos, mi tybos, įvairių
me dicinos bei kitų gi miningų mokslo sričių insti-
tucijų bei žinovų. Iš 1993 m. rugsėjo–spalio žurnalo
numerio.

A. a. Jasaitienė prisiminta 2003 m. rugsėjo 13–14
d. JAV LB XVII Ta rybos pirmosios sesijos metu. Nau-
ja JAV LB Krašto valdybos pirmininkė Vaiva Vėbraitė
JAV LB Socialinių reikalų tarybos pirmininko pa-
reigas laikinai pasiūlė eiti Juozui Polikai čiui. Pra-
dėjęs dirbti 2003 m. gruodžio 7 d., Polikaitis ėmė rū-
pintis visais So cialinių reikalų tarybos padaliniais:
Vyresniųjų lietuvių centru, „Sekly čia”, Marquette
Parko apsaugos tar nyba, komitetais ir „Pensininko”
leidyba. Naujasis pirmininkas, kaip Vy resniųjų lie-
tuvių centro namų šeimi ninkas, buvo pristatytas 2003
m. gruo džio 13 d. vykusio labdaros va karo metu.

Žurnalo redakcinės kolegijos na rei Nijolei Jan-
kutei-Užubalienei 2004 m. pradžioje išsikėlus gyventi
į Aust raliją, ji prie redakcijos darbų sutiko prisidė-
ti iš Australijos. Atstumas bu vo didelė kliūtis jai ak-
tyviai dalyvauti žurnalo leidyboje. Redakcijos su dėtis
pasikeitė su pirmuoju 2005 m. žurnalo numeriu. Vyr.
redaktorės pa reigas perėmė Sirutienė, o redakcijos
nariais tapo Aldona Šmulkštienė, Liu das Rama-
nauskas ir Gina Podis. Administracijos pareigas su-
tiko tęsti naujoji vyr. redaktorė. 2005 m. gegu žės 5 d.
JAV LB Socialinių reikalų tarybą ir „Pensininko”
skaitytojus pa siekė dar viena liūdna žinia – Los An-
dželo mieste mirė rašytojas, žurnalistas, redaktorius,
visuomeninin kas, įvairių organizacijų narys ir ilga -
metis „Pensininko” re-
daktorius Karo lis Milko-
vaitis. Kovo 28 d. at šven-
tęs devyniasdešimtąjį
gimtadie nį, jis dar pla-
navo rašyti ir užbaigti
tai, ką buvo numatęs. Ta-
čiau Viešpa ties planai
buvo kiti. Karolio mirtis
buvo skaudi netektis jo
šeimos nariams, drau-
gams ir pažįstamiems.
Jo mirtį išgyveno ir žur-
nalo redakcija, admi-
nistracija, talkininkai ir
skaitytojai.

Prie „Pensininko”
vairo stoja moteris

2005 m. gale iš „Pen-
sininko” vyr. redaktorės
ir administratorės parei -
gų pasitraukė Sirutienė.
Nesuradus naujo redak-
toriaus ar redakcinio ko-
 lektyvo, žurnalo leidyba
sustabdyta. Po poros
metų pertraukos, 2008 m. kovo mėn., pasirodė naujas
žurnalo numeris. JAV LB Socialinių reikalų taryba
nutarė šešis kartus per metus leisti 32 puslapių žur-
nalą vyresnio amžiaus žmonėms, neaplenkiant ir jau-
nesniųjų skaitytojų. Nauja žurnalo redaktore tapo il-
gametė „Draugo” vyr. redaktorė, rašytoja ir visuome -
nininkė Danutė Bindokienė. Žurnalo administrato-
re sutiko būti Vyresnių jų lietuvių centro socialinė
darbuotoja Birutė Podienė. Nauja redaktorė savo įva-
diniame žodyje iškėlė lietuvio pensininko svarbą iš-
eivijos visuo meninėje ir kultūrinėje veikloje, pa ste-
bėjusi, kad „jie nepensininkauja. Jų auksinės pen-
sininko dienos yra skiriamos ne pramogoms ir poil-
siui. Šis laikotarpis yra intensyvių visuo meninių dar-
bų ir veiklos metas”.

Pasak Bindokienės, „jie dalyvauja organizacijų
veikloje, domisi vi suo meniniu ir politiniu gyvenimu,
jie užpildo renginių sales ir gausiai aukoja labdaros
reikalams. Mūsų vy resnieji yra tvirtas pamatas,
kuriuo didžia dalimi remiasi lietuvybės išli kimas”.
Lietuvių jaunimas, o ypač vi duriniosios kartos
mūsų tautiečiai, tikrai turėtų iš jų pasimokyti, įsi-
tikinusi nauja redaktorė. Iškėlusi vyresniųjų lietu-
vių įnašą, Bindokienė at sakė į klausimą, ko galima
tikėtis iš „Pensininko”: „Stengsimės nenutolti nuo
ankstyvesnio turinio, tačiau ilgai niui įvedant irDanutė�Bindokienė.

D.�Valentinaitė,�N.�kalvaitienė�ir�B.�Podienė „Draugo” archyvo nuotraukos

naujų skyrelių. Pasiliksime prie sveikatos, religinių
minčių, svarbesnių švenčių paminė jimo; pasi-
stengsime pateikti sveika tos mitybos receptų, galbūt
priimti ir Žalianykštį, kuriam vis knieti kalbėti apie
‘daržus ir darželius’; nevengti ir kitokios medžiagos;
mielai spausdinsime skaitytojų laiškus. Prižadame
gerbti lietuvių kalbą ir vengti nerei ka lingų sveti-
mybių.” Redaktorė kvie tė skaitytojus bendradar-
biauti, remti savo straipsniais ir finansine pagalba.

Sprendžiant iš prenumeratorių atsiliepimų, re-
daktorės pasirinktas ke lias buvo teisingas. Skaity-
tojai ra šė: „‘Pensininkas’ yra įdomus, raidės didelės,
lengva skaityti, o svarbiausia, kad parašyta gražia,

švaria mūsų lietuvių kalba”; „Štai ir vėl gavau ‘Pen-
sininką’, ačiū. Tikiu, kad naujos redaktorės ranko-
se jis bus laukiamas lietuviškas žurnalas, išliks
įdomus. Įvairus savo turiniu, kur kiekvienas skai-
tytojas ras ką nors sau.” Šiuo keliu redaktorė keliauja
ir šiandien. Siekdami žurnalą padaryti patraukles-
nį, leidėjai pradėjo naudoti modernesnę spausdini-
mo techniką. 2010 m. pirmasis „Pensininko” nume-
ris iš leis tas spalvotu viršeliu. Nuo tos die nos visi vir-
šeliai yra spalvoti.

Keičiasi rajono demografija

Metams bėgant, Marquette Parko rajone pradė-
jo mažėti lietuvių. Todėl nenuostabu, kad pradėjo ma-
žėti ir Vyresniųjų lietuvių centro lankytojų, nes ma-
žėjo socialinių patarnavimų prašymų, aukų, pajamos.
Išimtis buvo „Pensininko” žurnalas. Jo pre nu mera-
torių skaičius liko gana pastovus. Kita išimtis – Vy-
resniųjų lietuvių centre organizuojamos trečiadie nio
popietės su pietums ir įdomiomis programomis. Į jas
buvo kviečiami įvai rių sričių specialistai, kalbėję vy-
 resniems rūpimomis temomis, rodomi filmai apie
Amerikos lietuvius, Lietuvos gyvenimą, svarbesnius
ir įdomesnius JAV įvykius. 

Nukelta�į�10�psl.
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Gimėte Amerikoje, o ar teko lankytis Lietuvoje? 
Mes su Patt savo medaus mėnesį praleidome Europo-

je. Aš jau dešimt kar tų buvau Lietuvoje, o mano žmona, bū-
dama amerikietė, net 11 kartų aplankė mano tėvelių žemę.
Be manęs ji skrido į Dainų ir šokių šventę. 

Pirmą kartą Lietuvoje lankėmės 1991 metais su tėve-
liais ir visa šeima. Tai buvo labai įspūdinga kelionė. Ir tė-
veliai jos metu jautėsi labai laimingi – aplankė savo gim-
tąsias vietas. Jie visada svarstė, ar grįžti gyventi į Lietu-
vą. Bet jaudinosi dėl sveikatos, kad reikės atsigulti į ligo-
ninę – kaip tada bus? Mano tėvelis kilęs iš Aukštaitijos, jo
gimtinė buvo netoli Užpalių kaimo. Mamytė iš Kauno. Jos
šeima gyveno Šančiuose, paskui išsikėlė į sodybą prie Kau-
no marių. Mamytė su tėveliu susipažino dipukų stovyklo-
je Vokietijoje, ten ir susituokė. 

Štai ir dabar abu su žmona neseniai grįžome iš Lietu-
vos, kur praleidome 7 mėnesius. Taip atsitiko, kad parda-
vėme savo senąjį namą prie Detroito, tad ta proga nu-
sprendėme kiek pagyventi Lietuvoje. Nuvykome ten, išsi-
nuomojome butą Kauno senamiestyje, dar planavome kokį
mėnesį pagyventi Klaipėdoje. Bet dėl paskelbtos pandemijos
teko pakeisti planus. Taigi, pandemiją praleidome Lietuvoje,
kuri labai gerai tvarkėsi šioje neįprastoje situacijoje.

Papasakokite, kaip dalyvaujate Detroito lietuvių bendriuomenės
veikloje?

Detroito lietuvių bendruomenė yra gana aktyvi, ir
mudu su žmona dalyvaujame jos veikloje. Čia gyvena vie-
na graži šeima, jie atvykę iš Californijos. Kai mieste buvo
švenčiama Rytų Europos diena, ta šeima – joje yra keturi
vaikai, atėjo visi pasipuošę lietuvių tautiniais kostiumais
ir labai gražiai pristatė Lietuvą. 

Mes priklausome Dievo Apvaizdos parapijai, kurioje
– apie 300 lietuvių. Mūsų mylimas kunigas Gintaras Joni-
kas jau rengiasi grįžti į Lietuvą. Labai norėtume, kad jis dar
pasiliktų. Bet jeigu jam atėjo laikas grįžti, tuomet lauksi-
me naujo kunigo. G. Jonikas priklauso Šiaulių vyskupijai.
Taigi, kai dabar su Patt buvome Lietuvoje, aplankėme Šiau-
lių vyskupą Eugenijų Bartulį. Sakėme jam: „palikite
mums dar tą kunigą G. Joniką”. Pasikalbėjome su vysku-

Jaunas...  „Pensininkas”

Tėvų priesakas – išsaugoti lietuvybę
pu apie tai, kaip pandemija pakeitė žmonių gyvenimą, kaip
pasikeitė tvarka bažnyčioje. Buvo įdomus pokalbis. Mums
pasirodė, kad Lietuvoje labai vertinama bažnyčia, o kuni-
gai yra svarbūs visuomenei. Spaudoje nuolat matyti interviu
su kunigais. Tas požiūris visai kitoks nei Amerikoje. 

Mes Detroite labai norime išlaikyti savo Dievo apvaiz-
dos bažnyčią ir kultūros centrą. Nes labai sunku būtų su-
burti žmones, jeigu neturėtume pastato, kuriame gali veik-
ti šeštadieninė mokykla, kur gali skautai susirinkti į savo
renginius, kur vyksta mūsų šventės. Todėl mes labai nori-
me išlaikyti savo parapiją. Tai mums didelis iššūkis. 

Miela Patricia, kaip jūs jautėtės Lietuvoje? Ar jau pramoko-
te lietuviškai?

Jeigu reikėtų apibūdinti Lietuvą, tai sakyčiau, kad ji la-
bai romantiška šalis su pilimis ir dvarais. Šioje šalyje labai
ekologiškas maistas, nuostabūs žmonės. Aš gyvenčiau Lie-
tuvoje, bet mano vaikai gyvena čia, Amerikoje. Lietuviškai
kalbėti neišmokau, tik prisimenu kai kuriuos pavienius žo-
džius. Kai važinėjome su vyru po Lietuvą, aš daug klausi-
nėjau. Tada be kitų išmokau žodį „piliakalnis”.

Linkėdama sėkmės jūsų šeimai, dėkoju už pokalbį. 

Šioje�dėžėje�– filmuoti�kadrai�iš�lietuvių�gyvenimo.

istorinė�nuotrauka:�tą�dieną�,,Seklyčios”�trečiadienio�popietėje�apsilankė�tuometinis�Lr�gen.��konsulas�Čikagoje��M.�Gudynas�(centre)
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Popietės iki šiol sutraukia ne tik
Marquette Parko rajone, bet ir toli-
mesnėse Čikagos apylinkėse gyve-
nančius lietuvius. Čia nesiskirstoma į
bangas, esame vie na šeima.

Lietuviško radijo laida „Margu tis”,
pirmą kartą Čikagos oro bango mis
nuskambėjusi 1932 m., buvo labai sėk-
minga, nes jos steigėjas muzikas An-
tanas Vanagaitis sugebėjo klausyto-
jams lietuvių kalba perduoti vėliau sias
žinias iš lietuvių ir pasaulio gyvenimo.
2007 m. „Margutis” persikėlė į Vyres-
niųjų lietuvių centrą ir tapo „Margutis
II”. Keitėsi laikai, mažėjo klausytojų ir
rėmėjų skaičius. 2007 m. imtasi būdų
pratęsti radijo laidų gyvavimą. Deja,
net ir geriausi norai, net ir nuošir-
džiausios pastangos nebuvo veiks-
mingos, ir 2011 m. sausio 31 d. nuaidė-
jo paskutinioji lietuviška radijo laida.
Tai buvo dar vienas nemalonus smūgis
Vyresniųjų lietuvių centrui, ypač „Sek-
lyčiai”. Ma žėjant lankytojų skaičiui,
mažėjo galimybės pritraukti naujų
centro lan kytojų, mažėjo galimybės
surasti naujų žurnalo prenumeratorių.
Ne trukus „Margučio II” likimas ištiko
ir „Seklyčios” restoraną. Užsidarė dau-
 giau kaip 25 metus Marquette Parko
apylinkėje įsikūrusiame Vyresniųjų
lietuvių centre sėkmingai veikęs lie tu-
viškas restoranas, globojamas JAV LB
Socialinių reikalų tarybos. Tai bu vo
vienintelė apylinkėje likusi valgykla,
tiekusi sveiką, skanų ir ne brangų lie-
tuvišką maistą. Deja, Mar quette Parko
lietuviams išsikraus čius gyventi į prie-
miesčius, neliko lan kytojų. Restorano
pajamos nebe pajėgė padengti išlaidų ir
2011 m. gegužės 1 d. „Seklyčia” užvėrė
duris. Uždarius restoraną, Vyresniųjų
lietuvių centras ryžosi ir toliau tęsti
tre čiadienio popiečių veiklą.

Atlaikęs likimo smūgius, 
„Pensininko” laivas 

plaukia toliau

Podienė Vyresniųjų lietuvių cent-
re išdirbo beveik 25 metus. Nuo 2008 m.
ji ėjo „Pensininko” administrato rės pa-
reigas. Mažėjant veiklai Vyres niųjų
lietuvių centre, mažėjo sociali nės pa-
galbos prašymų. Matydama su sida-
riusią padėtį, Podienė jautė, kad cent-
ras gali gyvuoti ir be jos. 2011 m. bir-
želio mėn. ji išėjo į užtarnautą po il sį.
Žurnalo administratorės parei gas per-

ėmė raštinės darbuotoja Dan guolė Il-
ginytė. 2012 m. JAV LB So cia linių rei-
kalų taryba pranešė žurnalo skaity-
tojams, kad dėl redaktorės Bin dokie-
nės vyro ligos laikinai (nuo gegužės iki
lapkričio mėn.) sustabdomas „Pensi-
ninko” leidimas. Vyrui mi rus, redak-
torė paruošė ir išleido paskutinį 2012
m. numerį. Redaktorė pranešė, kad su
Dievo pagalba atei nančių 2013 m. nu-
meriai pasirodys laiku, kaip anks-
čiau – kas du mėnesiai. Redaktorė
savo pažadą tęsia iki šios dienos. 2015
m. dėl sunkios ir rim tos ligos iš pa-

reigų pasitraukė administratorė Ilgi-
nytė. Jos pareigas nuo 2016 m. sausio
perėmė Ina Stan kevičienė. Pastaruo-
sius penkerius metus „Pensininkas”
spausdinamas Vyresniųjų lietuvių
centre, kur vei kia JAV LB spaustuvė.
Ina atlieka spausdinimo darbus, o il-
gamečiai sa vanoriai Viktorija ir An-
tanas Vala vičiai paruošia žurnalą iš-
siuntimui.

„Pensininkas” yra tiesiog stebuk-
lingas žurnalas. Čia rasi visko ir vi-
siems. Perskaičius tiesiog pasidaro
gaila, kad jau nėra daugiau ir vėl rei-
 kia laukti net du mėnesius. Sėdžiu ir
suku galvą, kaip „Pensininkas” galė tų
pasiekti subrendusiųjų kartą savo „Pa-
tarimai, patarimai” skyreliu? Kiek

jame išminties. Jei prieš 40 me tų šiuos
praktiškus patarimus būčiau įsisavi-
nusi, daug laiko, jėgų ir pinigų būtų su-
taupyta.”

„Su gailesčiu turiu Jums pra neš-
 ti, kad mūsų, t. y. ‘Pensininko’ ir ma no,
ilgametis ryšys ir bendravimas eina
prie galo. Rašau Jums, kad, pa kirstas
nepagydomos vėžio ligos, randuosi
‘saulėlydžio paunksmėje’ ir esu pri-
verstas atsisakyti tolimesnės ‘Pensi-
ninko’ prenumeratos. Atsi svei kinda-
mas tariu nuoširdžią pa dėką ‘Pensi-
ninkui’ už manęs lanky mą ir, kol jėgos
leido, mano paskuti niąsias gyvenimo
dienas, jų praturtinimą. Linkiu re-
dakciniam kolektyvui ir leidėjams iš-
tvermės toliau džiuginti ‘senolius’
linksmomis žinutėmis, pa tarimais ir
šeimynine šiluma, sklindančia iš Jūsų
kilnių širdžių. Vieš paties aureolė te-
begau bia Jūsų darbus ir pasišventi-
mą.”

Tai tik keletas skaitytojų pasisa ky-
mų. Jų gausu kiekviename žurnalo nu-
meryje. Ar tai ne paskatinimas tęsti
prieš 37 metus pradėtą darbą? Kiek jė-
gos ir sąlygos leis, „Pensinin kas” lan-
kys savo dabartinius skaitytojus ir,
žinoma, tuos, kurie dar tik pradės
draugauti su juo. Nieko ver tingesnio už
15 JAV dol. nerasite. Užsiprenume-
ruokite ir pamatysite!

Visą virtualią parodą pamatysite
bibliotekos tinklalapyje: parodos.lnb.lt. 

Parodos idėjos autorė – Pasaulio
Lietuvių Bendruomenės Kultūros ko-
miteto pirmininkė Jūratė Caspersen.
Parodą parengė Lietuvos nacionalinės
Martyno Mažvydo bibliotekos Doku-
mentinio paveldo tyrimų departamen-
to Lituanistikos skyriaus ir Adolfo Da-
mušio demokratijos studijų centro dar-
buotojos.
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PETRAS V. KISIELIUS, MD, FACS
INKSTŲ, PŪSLėS, PROSTATOS 

GyDyMAS BEI CHIRURGIJA
Center for Health

1200 S. york, Elmhurst, IL 60126
Tel. 331-221-9004

Chirurgai akiŲ ligos

ARAS ŽLIOBA, M.D.
AKIŲ LIGOS – CHIRURGIJA
219 N. Hammes Avenue

Joliet, IL 60435
Tel. 815-741-3220

ww.facebook.com/draugolaikrastis

NauJiems PreNumeratoriams  
metams�–�110�dol. pusmečiui�–�65�dol.�

internetinė�(pdf)�metams�–�99�dol.� 3�mėn.�–�30�dol.

Siunčiu _____________  dol. 

Vardas, pavardė ________________________________________

Adresas: ______________________________________________ 

Miestas ___________________ valstija______  zip ____________

el.�pašto�adresas�_____________________________________

Čekį siųskite: 
DrAuGAS,��4545�W.�63rd.�St.,�

Chicago,�iL�60629

Tel. 773-585-9500       www.draugas.org

Vieta,�kur�susitinka�JAV�lietuviai

DRAUGAS
Seniausias lietuviškas laikraštis pasaulyje

Leidžiamas�nuo�1909�m.�
Sužinokite�vienas�apie�kitą

Susipažinkite�su�lietuviška�veikla�–�nuo�vandenyno�iki�vandenyno
XXi�a.�,,Draugas”�–�laikraštis�jums!

10. Roald Dahl,
„Čarlis ir šokolado fabrikas”

Ko gero, tai viena tų R. Dahl knygų,
kuri itin sužadina vaikišką vaizduotę.
Gal pati knygos istorija po kelerių
metų ir išblėsta, bet kiekvienas skai-
tytojas be didelio vargo tikrai prisimins
pakvaišusį Vilį Vonką, keisčiausius
saldainius ir, žinoma, šokolado kara-
lystę! Iš neturtingos šeimos kilęs Čar-
lis, dievinantis šokoladą, netikėtai lai-
mi bilietą į stebuklingą šokolado fab-
riką, kur ir prasideda berniuko bei kitų
bilietus laimėjusių vaikų nuotykiai.
Tai ir pamokoma, ir be galo smagi, ir
labai vaizdinga knyga.

9. Aleksander A. Miln,
„Pūkuotuko pasaulis”

Tai – lengva, jauniausiems skaity-
tojams patraukli istorija, kurią jau ge-
bantys skaityti vaikai su malonumu su-
doros patys, o mažesnieji mielai pasi-
klausys skaitomos artimųjų. Visiems
puikiai žinomas meškiukas Mikė Pū-
kuotukas knygoje patiria įvairiausių
nuotykių, draugauja su miško žvėri-
mis, pažįsta gamtą ir moko vaikus ge-
rumo bei paprastumo.

8. J. K. Rowling, 
„Hario Poterio” knygų serija

J. K. Rowling sukurtos legendinės
Hario Poterio istorijos tikriausiai nė
nereikia pristatyti – kone visi pasaulio
vaikai yra girdėję apie šį burtininką ir
paslaptingą magijos pasaulį, kuriame
jis gyvena. Kodėl vaikams verta per-
skaityti šią knygą? Visų pirma, pa-
traukia kalba parašytas kūrinys, ku-
riame nestinga įtampos ir nuotykių,
gali padėti pamilti knygas. Antra, spal-
vingų ir išsiskiriančių veikėjų kupina
knyga moko tolerancijos, fantazijos,
draugystės, žmogiškų vertybių.

7. E. B. White, 
„Šarlotės voratinklis”

„Jei būčiau paprašyta sudėti vieną
knygą į kosmoso kapsulę, kuri siun-
čiama į tolimą galaktiką, nusiųsčiau E.
B. White šedevrą apie draugystę, pra-
radimą, nuolankumą ir mirtingumą”,
– apie knygą atsiliepia Amerikos lite-
ratūros kritikė Maureen Corrigan. Iš
tiesų, „Šarlotės voratinklis” yra knyga,
kurią vienabalsiai rekomenduoja žy-
miausi pasaulio rašytojai, kritikai ir li-
teratūros apžvalgininkai. Istorija pa-
sakoja apie narsios mergaitės Fernės
išgelbėtą paršelį, netikėtai šilumą ir
draugystę atradusį voriukės Šarlotės
draugijoje. Tai graži, jautri ir daugybę
gyvenimo pamokų pažerianti knyga,
rekomenduojama vaikams nuo 7 metų.

6. Philip Pullman,
„Šiaurės pašvaistė”

Pirmoji trilogijos dalis nukels skai-
tytojus į paslaptingą ir magijos kupiną
pasaulį, kuriame dedasi keisti dalykai.
Čia gyvena šarvuotos meškos, žmo-
gaus sielos turi paslaptingą pavidalą ir
egzistuoja mistiškos būtybės. Tokiame
pasaulyje gyvena vienuolikmetė Laira,
kuri, dingus jos draugui, išsiruošia į
nuotykių ir sunkumų pilną kelionę.
1995 m. Philip Pullman išleista knyga
yra originalus, stiprus ir vaizdingas kū-
rinys, vadinamas viena svarbiausių XX
a. vaikų literatūros klasikos istorijų.
Rekomenduojama vyresniems vaikams
nuo 11–12 metų.

5. Astrida Lindgren, 
„Pepė Ilgakojinė”

Tikriausiai šis sąrašas neįsivaiz-
duojamas ir be rašytojos Astridos

Lindgren knygų, o ypač be žymiosios
raudonplaukės Pepės – žaismingos ir
nenuspėjamos mergaitės, išsiskirian-
čios savo požiūriu ir nebijančios pa-
kovoti už savo tiesas. Pakvaišę nuoty-
kiai, draugystė ir nerūpestinga vai-
kystė – visa tai ir dar daugiau skaity-
tojai ras knygelėje „Pepė Ilgakojinė”,
kuri rekomenduojama vaikams nuo 7–
8 metų.

4. Antoine de Saint-Exupery, 
„Mažasis princas”

1943 m. išleista knyga jau išversta
į daugiau nei į 250 kalbų ir yra vienas
geriausių visų laikų parduodamų lei-
dinių. Šią alegorinę pasaką verta per-
skaityti tiek vaikams, tiek suaugusie-
siems – išminties kupina knyga padės
suvokti, kokie dalykai gyvenime svar-
biausi, kaip elgtis su draugais ir kaip
mylėti supantį pasaulį. Verta pasigro-
žėti ir paties St. Exupery kurtomis
iliustracijomis. Perskaičius kūrinį ga-
lima pasižiūrėti ne vieną istorijos
įkvėptą kino juostą bei animacinį fil-
mą.

3. Louisa May Alcott, 
„Mažosios moterys”

Istorijos centre – keturios seserys:
Megė, Džo, Betė ir Eimi, gyvenančios
nepasiturinčioje šeimoje ir privalan-
čios išmokti džiaugtis kasdieniais da-
lykais. Šokiai, mažytės pramogos ir
nuotykiai, meilė, santykiai su mama
bei tarpusavyje jas užaugina iki „ma-
žųjų moterų“. Mergaitės, o ypač veikėja
Džo, gali tapti puikiu pavyzdžiu, kaip
siekti savo svajonių, rūpintis kitais ir
atleisti. 1868 metais L. M. Alcott išleistą
knygą iškart pamilo skaitytojai, po-
puliari ji išlieka ir iki šių dienų. Per-
skaičius knygą galima padiskutuoti
apie moterų vaidmenis šiandien ir
ankstesniais laikais, brolių-seserų-
tėvų santykį ir mokėjimą džiaugtis
mažais dalykais.

2. Lewis Carroll,
„Alisa stebuklų šalyje”

Tai – pasakojimas apie jauną mer-
gaitę, vardu Alisa, kuri per triušio
urvą patenka į požeminį stebuklų pa-
saulį su fantastiškomis būtybėmis.
Šiandien apie anglų rašytojo Lewiso
Carrollo vaizduotėje gimusį kūrinį ga-
lima rasti įvairių interpretacijų, tačiau
aišku yra viena – knyga jau daugiau
nei 150 metų yra viena nuostabiausių
istorijų, įkvėpusių ne vieną literatūros
kūrinį, pasirodymą, kino juostą ar
animacinį filmą.

1. Maurice Sendak,
„Kur gyvena pabaisos”

„Kur gyvena pabaisos” – ne vieną
apdovanojimą (pvz., Vaikų literatūros
Nobeliu vadinamą Hanso Christiano
Anderseno premiją) susišlavęs kūrinys,
kerintis tiek istorija, tiek turtingomis
iliustracijomis. Šią knygą, dalyvauda-
mi tradiciniuose Velykų skaitymuose
vaikams, skaitė ir JAV prezidentas
Barack Obama su žmona Michelle
Obama. Istorija sukasi apie berniuką
Maksą, kuris už savo elgesį pasiun-
čiamas miegoti be vakarienės. Netru-
kus kambaryje ima dėtis neįtikėtini da-
lykai, ir berniukas pradeda pažintį su
įvairiausiomis būtybėmis. Visgi ilgai-
niui jį aplanko ir namų bei šeimos il-
gesys…

Remdamasi užsienio spauda ir įvairių
tinklalapių įvertinimais, sąrašą sudarė ,,Vilniaus
galerija”. Skaitykite kartu su vaikais!

10 klasika tapusių knygų,
arba ką pasiūlyti skaityti vaikui

Gegužinė Pasaulio lietuvių centre

vyks rugpjūčio 30 d., sekmadienį, 12 val. p. p.

priekinėje centro pievelėje.

Jau parduodami loterijos bilietai su puikiais piniginiais

prizais iki 1,000 dol! Juos galite įsigyti PLC. 
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Padėka medikams

Kviečiame pasižymėti šią datą: šeštadienį, rugsėjo 19 dieną, 5 val. p. p.

New Yorko Lietuvių Bendruomenė drauge su LR generaliniu konsulatu

kviečia padėkoti New Yorko apylinkėse Covid-19 pandemijos metu

dirbusiems ir tebedirbantiems lietuvių kilmės medikams. Susitikimas

vyks virtualiai, ,,Zoom” platformoje. Renginį moderuos Lietuvos

kultūros atašė Gražina Michnevičiūtė. 

,,Zoom” ID paskelbsime likus kelioms dienoms iki susitikimo.

Pasiteirauti tel. 773-585-9500
skelbimai@draugas.org

Corona COVID-19: Rugpjūčio 24 diena, 11:30 val. r.
Užsikrėtusių Išgijusių Mirusių

Pasaulyje 23,676,590    16,138,686 814,038

JAV 5,887,116  3,169,897 180,728   

Lietuvoje 2,673 1,766 85

Juozas Pranckevičius (k.) ir Julius Kasniūnas surengė kulinarinę pamoką –
grupei žmonių rodė, kaip gaminti krupniką ir raugti agurkus. Visos popie-
tės metu gautos pajamos skirtos našlaičių globos būreliui ,,Saulutė”.
Norintys padėti visada atranda būdų – šaunuoliai! ,,Facebook” nuotr.

Labdaros popietė ,,Saulutei”

„Draugo” laikraščio leidybos 
iš laidoms sumažinti aukojo:

100 dol. Liucija Garliauskas, Oxford, MD; Saulius Jankauskas, Al-
tamonte Springs, FL.

50 dol. Birutė P. Jakštienė, Yorkville, IL; Sigita Žibas; Vanda Alek-
nienė, Downers Grove, IL; Jadvyga Mockaitienė, New Buffalo, MI; Liu-
cija Kašuba, Brooklyn, NY; Ramūnas Vanagūnas, Winfield, IL; Vytau-
tas Keblys, Santa Clarita, CA; Dalilė Polikaitienė, Valencia, CA; Nijo-
lė Bražėnas-Paronetto, Sparkill, NY; Danutė Surdėnienė, Turnersville,
NJ.

Nuoširdžiai dėkojame už Jūsų paramą


